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Усвојен Нацрт буџета за 2024. годину, већи од 72 милиона КМ
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Текст:  Бојана Мајсторовић

Скупштина града Прије-
дора, са 22 гласа за и два 
против, усвојила је Нацрт 
буџета града Приједора за 
сљедећу годину у износу 
од 72.258.350 КМ. Градона-
челник Приједора Слобо-
дан Јавор изјавио је да је 
фокус на бесплатним уџбе-
ницима и образовању. 
Подсјетио је да ће Град 
Приједор први пут купити 
уџбенике свим основцима 
од 5. до 9. разреда.

„Повећали смо средства за 
стипендије. Уведена је нова 
ставка да подржимо младе 
таленте, обезбиједили смо 
30.000 КМ за разна такми-
чења талената који пред-
стављају школе. Културна 
дешавања, Музичка школа, 
све то је нашло мјесто у овом 
буџету и то нас радује. Кул-
турно-умјетничка друштва 
која су у овој години имала 
120.000 КМ, сљедеће године 
за њих је планирано директ-
но 180.000 КМ. Та друштва 
чувају нашу историју, тради-
цију, обичаје и много дјеце 
је укључено у рад КУД-ова. За 
спорт су до сада средства нај-
већа, планирано је 700.000 
КМ, повећали смо и средст-
ва када су упитању спортске 
стипендије. Што се тиче ин-
фраструктуре, желимо да на-
правимо терене и адекватне 
објекте за нашу дјечицу како 
би могли тренирати да по-
стижу што боље резултате“, 
рекао је Слободан Јавор.
Одговарајући на питања но-
винара, градоначелник је 
објаснио да се претходних 
година није могао издвајати 
новац из буџета за куповину 
уџбеника. Подсјетио је да је 
2020. године СНСД преузео 
власт у граду на Сани и, како 
је рекао, затекао катастро-
фално стање у буџету као и у 
локалним предузећима. При-

оритет је тада, по Јаворовим 
ријечима, било сачувати рад-
на мјеста, због чега се раније 
и није могла планирати купо-
вина уџбеника за основце.
Поред новца за куповину 
уџбеника, уведена је и ставка 
за пројекте заједница етаж-
них власника.
„Имамо јасну слику што се 
тиче свих стамбених објека-
та, гдје су заједнице етаж-
них власника формиране, 
у каквом су стању, негдје је 
потребна промјена фасаде, 
реконструкција крова, лиф-
та и слично. У разговору са 
предсједницима заједница 
етажних власника, већина 
њих је дала приједлог да се 
ова ставка нађе у буџету. 
Суфинансираћемо пројекте 
заједница етражних власни-
ка које испуњавају законом 
прописане услове“, навео је 

Јавор.
Додао је да су увећана и со-
цијална давања, попут нов-
ца за његу другог лица, те 
да ће бити низ подстицаја 
за привреднике и пољопри-
вреднике. Подсјетио је да су 
у Нацрту буџета приједлози 
грађана, спортских клубова, 
културно-умјетничких друш-
тава и осталих корисника 
буџета. Јавор је истакао да 
није било конкретних при-
једлога у Нацрту буџета од 
два одборника опозиције, 
која нису гласала за његово 
усвајање, те да сматра да би 
опозиција требало да буде 
конструктивна.
„Када погледамо два од-
борника, конкретно Биљана 
Кнежевић и Срђан Адамо-
вић, они су гласали против 
ових приједлога које су сами 
грађани предложили, што ме 
посебно као човјека разоча-
рало“, рекао је Јавор.
Независни одборник Биљана 
Кнежевић навела је да сма-
тра да Нацрт буџета нема 
инвестиционо-развоју ком-
поненту која би довела до 
прихода у буџету и смањила 
тренутна оптерећења.
„Жао ми је што раније нисам 
имала прилику и подршку 
странке да се у овом облику 
и обиму бавим политиком. 
Могу рећи да ће наредна го-
дина бити атрактивна што се 
тиче политичке ситуације, а 
данас се већ кренуло ђоном, 
нажалост, ја сам неко ко не 
игра тако, али знам ако тре-
ба“, поручила је Кнежевиће-

ва.
Начелница Одјељења за фи-
нансије града Приједора 
Маја Кунић изјавила је да се 
за куповину уџбеника у буџе-
ту планира 610.000 КМ, а за 
пројекте заједница етажних 
власника 200.000 КМ. Она 
је објаснила да је Нацрт за 
идућу годину мањи за 13,5 
одсто од ребаланса буџета 
за ову годину, зато што нису 
уврштена намјенска неутро-
шена средства добијена у 
овој години путем кредита, 
од Владе и из Кабинета пред-
сједника Републике Српске.
“Нису уврштена у Нацрт 2024. 
године, јер се очекује реали-
зација на терет 2023. године. 
За све ове пројекте, готово за 
све, расписан је тендер или 
је у процедури расписивање 
тендера. Углавном, то су ова 
инвестициона средства”, ре-
кла је Кунићева.
Навела је да је Министарст-
во финансија дало препору-
ке да се смање расходи по 
основу личних примања. 
“Ми ћемо свакако морати 
испоштовати ову препоруку. 
Расходе ћемо смањити, али 
нећемо одустати од тога да 
инсистирамо на одређеном 
повећању када су у питању и 
запослени у Градској управи 
и буџетски корисници”, ре-
кла је Кунићева. 
Додала је да је са Синдика-
том запослених у Градској 
управи договарано да се пла-
те од првог јануара увећају за 
пет одсто, те да ће увећања 
свакако бити, иако још не зна 

у коликом износу, с обзиром 
да је најављено увећање ми-
нималне плате у РС. Дода-
ла је да ће јавна расправа о 
Нацрту буџета бити онлајн од 
11. до 18. децембра.
Усвојени су извјештаји о раду 
Центра за приказивање фил-
мова, Галерије “Сретен Стоја-
новић”, Развојне агенције 
“Преда” и о реализацији Од-
луке о допунским правима 
бораца, РВИ и породица по-
гинулих бораца и умрлих РВИ 
за 2022. годину, а са  дневног 
реда повучен је извјештај о 
раду Позоришта Приједор. 
Градски парламент дао је са-
гласност за извођење детаљ-
них геолошких истраживања 
привредним друштвима “Ни-
скоградња Кечан” и “Вентура 
Минералс” и усвојио нову 
одлуку о именима улица и 
тргова.
Након три године в.д. ман-
дата, пуним мандатом је 
именован Ранко Колар за на-
челника Одјељења за борач-
ко-инвалидску заштиту. Дуж-
ности начелника Одјељења 
за саобраћај, комуналне по-
слове и заштиту животне сре-
дине и имовинско-стамбене 
послове разријешен је Дра-
гослав Кабић, који одлази на 
другу дужност - директора 
“Водовода”, а за в.д. начел-
ника овог одјељења имено-
ван је Александар Шобот. 
Одборници и представни-
ци Градске управе носили су 
бијеле врпце у знак подршке 
глобалној кампањи “16 дана 
активизма”.

Усвојен Нацрт буџета за 2024. годину, већи од 72 милиона КМ
БЕСПЛАТНИ УЏБЕНИЦИ, НОВАЦ ЗА ЗАЈЕДНИЦЕ ЕТАЖНИХ 

ВЛАСНИКА, РЕКОРДНА УЛАГАЊА У СПОРТ И КУЛТУРУ

Са 35. сједнице Скупштине града Приједора

Градоначелник Слободан Јавор 
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Текст:  Гордана Каурин

Градска управа Приједор 
обезбиједиће средства за 
набавку бесплатних уџбени-
ка за ученике од 5. до 9. раз-
реда, речено је на састанку 
градоначелника Слободана 
Јавора са директорима при-
једорских основних школа и 
представницима Савјета ро-
дитеља.
Јавор је истакао да је обра-
зовање приоритет свих при-
оритета, те нагласио да је у 
овој години направљен зна-
чајан искорак код повећања 
стипендија, реконструкције 
појединих школа, кровова, 
фасада, стаклених стијенки 
и столарије. Он је рекао да 
је свима познато да Мини-
старство просвјете и култу-
ре РС обезбјеђује бесплатне 
уџбенике за основце од 1. 
до 5. разреда и истакао да се 
Градска управа Приједор од-
лучила да од ове године фи-
нансира набавку уџбеника за 
основце од 5. до 9. разреда.
„Имамо 2.500 основаца, а 
што се тиче финансијских 
средстава, Град Приједор ће 
издвојити 610.000 КМ за ту 

сврху. Сматрам да се ово и 
раније морало реализовати 
и драго ми је што смо има-
ли усаглашене ставове и са 
родитељима и са представ-
ницима школа. Када говори-
мо о инфраструктури , она је 
такође нашла своје мјесто у 
буџету што се тиче образо-
вања. Имамо фин пројекат, 
а то је израдња фискултурне 
сале Подручног одјељења 
ОШ ‘Бранко Ћопић’ у Гомје-
ници. Предсједник РС Ми-
лорад  Додик издвојио је 
300.000 КМ и тендер ће бити 
расписан за прву фазу у току 
ове седмице, а у наредној 
години је друга фаза, завр-
шетак радова, гдје ће Град 
Приједор обезбиједити оста-
так новца, односно 350.000 
КМ“, рекао је Јавор.
Здравко Будимир, предсјед-
ник Актива директора основ-
них школа, изјавио је да је 
веома захвалан Градској 
управи и градоначелнику Ја-
вору.
„Ово је доказ интензивне са-
радње која постоји између 
Града Приједора и основних 
школа. Заиста нас све ра-
дује да ће Град, за наредну 

школску годину, обезбије-
дити бесплатне уџбенике за 
ученике од 5. до 9. разреда. 
Биће обухваћено око 2.500 
ученика и када се узме у об-
зир цијена уџбеника, то су 

велика средства“, истакао је 
Будимир.
Дијана Ђаковић је, у име 
Савјета родитеља ОШ „Пе-
тар Кочић“, изјавила да је 
ова школа највећа на под-
ручју Приједора и да има 
1.200 ученика, те да ће овом 
мјером бити обухваћено 630 
ђака.
„То је велика подршка роди-
тељима у вријеме отежане 
економске ситуације која 
тренутно влада, а посебно 
за оне родитеље који имају 
једно и више ученика у на-
ставном процесу“, рекла  је 

Ђаковићева.
Душко Грујић, представник 
родитеља ОШ „Бранко Ћо-
пић“, рекао је да ова помоћ 
много значи родитељима и 
нагласио да је, као родитељ 
кћерке која похађа 7. раз-
ред, само за књиге морао из-
двојити 230 КМ.
„Желио бих да се захвалим 
градоначелнику на приједло-
гу да се обухвате и разреди 
од 5. до 9. разреда за бес-
платне књиге, што би нама, 
родитељима, много значи-
ло“, каже Грујић.

ЈАВОР: ГРАД ЋЕ ФИНАНСИРАТИ УЏБЕНИКЕ ЗА ОСНОВЦЕ 
ОД 5. ДО 9. РАЗРЕДА

Према ријечима градоначелника Слободана Јаво-
ра, Град Приједор је повећао средства за Рударски 
факултет са 27.000 на 60.000 КМ, те да је намјера 
помоћи студентима који упишу овај факултет, а 
нису из Приједора,  да имају бесплатан смјештај. 
Он је најавио повећање средстава за стипендије, 
гдје ће износ бити повећан са 500.000 на 550.000 
КМ. Јавор је навео да ће, потом, бити процијењено 
која занимања ће бити додатно подржана износом 
стипендије.

Састанак са представницима родитеља и директора основних школа

Текст:  Мирјана Шодић

Ближе нам се новогодиш-
ни празници и вријеме 
даривања. Бљештавило у 
излозима, снижења и раз-
новрсна роба, мамац су 
за муштерије. У излозима 
већине продавница видимо 
натписе који поручују да је у 
току снижење од 10 до 40, а 
неријетко и 70 одсто. Прије-
дорчани пажљивије бирају 
шта купују, а како истичу, 
баланс између квалитета и 
цијене за њих је приоритет.

Треба бити рационалан, не 
залијетати се и куповати 
робу која нам није неопход-
на и коју ћемо купити «само 
зато што је снижена», пору-
чују из Удружења за заштиту 
потрошача "ДОН". 
“Не желим да ускратим ону 
лијепу атмосферу која ће 
владати око предстојећих 
празника. То је вријеме да-
ривања, грађани припремају 
и неке поклоне. Међутим, 
чини ми се да је све оно што 
се нуди и даље прескупо, 
зато што примања грађана 
не прате цијене. Предстоји 

нам период велике гужве у 
трговинама када купци не 
могу преконтролисати ције-
не и у маси производа које 
купе, видјети да ли су то они 
производи који су били на ра-
фама. Морају отворити чет-
веро очију и бити опрезни. 
Да заштите себе и оно мало 
буџета што имају», истакла је 
Муриса Марић, извршни ди-
ректор УГ "ДОН". 
Планирајте куповину, савјет 
је потрошачима који нарочи-
то требају бити опрезни када 
је ријеч о онлајн куповини.

ПЛАНИРАЈТЕ КУПОВИНУ!
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Текст:  Тања Мандић

• Са породицом сте прије 
рата отишли из Приједора, и 
у Београду крећете од нуле. 
Храбра и ризична одлука. 
Тешко је успјети у великом 
граду, али вама је то пошло 
за руком. Како је Београд 
прихватио Приједорчанина?
- Два су суштинска подсти-
цаја: прво да нема одсту-
пања, а друго, велика жртва 
и упорност. Београд је био 
“размажено тржиште“ на 
којем су многи живјели од 
ренте или добрих јавних по-
зиција. Први сам почео ради-
ти трговину обима, велике ко-
личине производа продавао 
сам по ниским цијенама. То 
је изазвало велики трговин-
ски бум и стимулисало про-
изводњу од 350.000 одјевних 
предмета годишње. Нисам се 
трудио да Београд прихвати 
мене, ја сам са озареношћу 
прихватио њега. Београд је 
метропола коју ни данас, по-
ред низа негативних процеса 
и миграција, ништа не може 
умањити.

• Више пута сте истицали да 
никада нисте узели динар 
од кредита, да не плаћате 
камату авансним уплатама 
за пословање своје компа-
није. Како је то могуће? 
- Са кредитом је као са ал-
кохолом, док га користите 
лијепо је, али мамурлук у 
току отплате траје предуго 
са озбиљним посљедицама 
по финансијско здравље. По-
словање са сопственим ка-
питалом вас лишава илузија 
олако добијеног кредита. Чак 
и најуспјешнији економисти 
сугеришу да ниво задужено-
сти не смије прелазити 30 од-
сто укупне активе. Рад са соп-

ственим капиталом носи низ 
бенефита. Не плаћате камате 
на обртна средства авансним 
уплатама, често добијете ра-
бат који је већи од профи-
та, нижа цијена омогућава 
најважнију ствар у бизнису 
коефицијент обрта, лишава 
вас насједања на супериорне 
генијалне идеје и уводи у ра-
ван рационалног пословања. 
И данас има капитала уз три 
одсто камате. Тешко је осми-
слити бизнис са десет одсто 
добити.
 
• С oбзиром да сте били на 
челу Асоцијације малих и 
средњих предузећа Србије, 
како оцјењујете пословни 
амбијент у Републици Ср-
пској?
- Тржиште РС је изузетно 
плитко са малом куповном 
моћи. Без извоза не постоји 
могућност увећавања ни 
броја предузећа ни обима 
пословања. Безначајан број 
предузећа прелази из микро 
и малих предузећа у средња 
и велика предузећа. То би 
требао бити суштински ин-
дикатор пословања и развоја 
привреде. Буџети се морају 
третирати као развојна шан-
са за све грађане и фирме, 
с обзиром да је држава нај-
већи инвеститор. Један број 
старт-апова да иде женским 
фирмама, други инвалиди-
ма, трећи кластерима.

• Које мјере Владe РС би, 
према вашем мишљењу и 
искуству, требало да допри-
несу бољем пословном ам-
бијенту?
- Држава не треба да помаже 
привреди, јер тиме излази 
из својих уставних надлеж-
ности. Влада треба да обез-

биједи једнакоправност на 
тржишту, омогући владавину 
права, а прогресивним сис-
темом опорезивања остави 
могућност да и мали расту, а 
не да су увијек жртве великог 
бизниса. Када Влада помаже, 
то је само за почетак довољ-
но. Ефикасна држава, једна-
ко образована и ефикасна 
јавна управа

• Који су највећи изазови са 
којима ће се у 2024. години 
суочити привредници?
- Ефикасност пословања у 
највећој мјери зависи од 
средстава које шаље или тро-
ши дијаспора РС. Због нега-
тивних економских трендова 
у свијету, може се догодити 
да средства дијаспоре буду 
значајно нижа, па тиме и 
инвестиције. То ће се посље-
дично одразити на смањење 
потрошње, којa ће се потом 
рефлектовати на буџетске 
приходе. 

• Како се може ријешити 
проблем сиве економије и 
црног тржишта?
- Црно тржиште и сива еконо-
мија су куга економског сис-
тема РС, али и њена највећа 
развојна шанса. Тренутни 
обим сиве зоне обухвата око 
50 одсто укупног пословања. 
Постоје сектори у којима је 
незаконито пословање по-
стало “нормално”, рецимо 
комплетно занатство, транс-
порт, трговање пољопри-
вредним производима. Био 
сам члан двије Владине ко-
мисије у Србији, које су се 
бавиле овим феноменом. 
Учинци су били мали, јер је 
сваки пут изостајала поли-
тичка воља. Обим средстава 
у незаконитим токовима ко-

румпирао би институције Ја-
пана, а камоли малих држа-
ва. Тврдим да би економски 
програм заснован на чиње-
ницама да се наплати што се 
не наплати, да се приходује 
оно што се незаконито отуђи, 
а домаћински потроши оно 
што се разним политичким 
утицајима раскрчми, укинуло 
буџетски дефицит. Објавље-
но је да је, налазом инспек-
ције, у БиХ увезено и опрано 
преко милијарду и по мара-
ка текстилне робе из Турске 
за потребе црног тржишта 
у Аризони и Лончарима. Гу-
бици државе само на овој 
ставци изосе око милијарду 
марака. Црно тржиште се за 
годину дана може преполо-
вити ако се блокирају изво-
ри, а не продавци.

• Откуд Милан Кнежевић, 
човјек одан поезији и фило-
зофији, у бизнису? 
- Некако сам се руководио 
Фромовом тезом, да у живо-
ту човјек мора имати и бити. 
Застрањивање у материјалну 
опсесију води у малограђан-
ску парадигму вриједности. 
Богати људи најчешће нису 
најпаметнији, мада они ми-
сле да јесу. Никад нисам 
престао љубити да будем 
подучаван, тако да количина 
богатства није управо про-
порционална нивоу обра-
зовања. Зато никад нисам 
престајао да се бавим обра-
зовним процесом, а у култури 
и умјетности сам проналазио 
своје истинско пребивалиш-
те. Ја љубим бити подучаван, 
што би рекли филозофи.

• Нарадили сте се, напуто-
вали, свијета нагледали. По-
мало се уморили и мира за-

жељели. Заслужено отишли 
у пензију и ето вас у Прије-
дору. Је ли Приједор сада 
ваша оаза мира и спокоја?
- Приједор је љети најљепши 
град на свијету. У овим зим-
ским данима, остаје нам да 
чекамо прољећа и љета.

• Шта је за похвалу, а шта за 
критику у култури и спорту?
- Култура и образовање у 
друштву имају функцију, као 
што свјетлост има своју функ-
цију у природи. Ови садр-
жаји успостављају путоказе 
кретању друштва. Култура 
је есенцијална вертикала 
сваке смислене друштвене 
заједнице. Помажем и по-
магаћу културне садржаје, 
јер ће управо по културним 
догађајима Приједор бити 
мој град. Онај од некад са 
Љетном баштом, ватерпо-
лом, тенисом, позориштем и 
галеријом.

• Приватно се дружите са 
угледним привредницима, 
културним, јавним и спор-
тским личностима Србије. 
Неки од њих су и долазили 
код вас у Приједор. Какo су 
доживјели ваш родни град?
- Да, били су многи угледни 
људи из свијета и Србије. Нај-
више су одушевљени приро-
дом и духом Приједора.

• Шта би, по вашем 
мишљењу, додатно унапри-
једило Приједор?
 -Било би добро да се фор-
мира градски форум који би 
уважио људе од знања и кре-
дибилитета, и да се њихова 
ријеч чује. Услов сваког оп-
станка је владавина права и 
достојанство у области обра-
зовања и културе.

Милан Кнежевић, угледни 
привредник из Београда 

БОГАТИ ЉУДИ НИСУ 
НАЈПАМЕТНИЈИ, 

МАДА МИСЛЕ ДА ЈЕСУ 
“Бизнисом сам се почео бавити из нужде, 
како бих квалитетнијим приходима збри-
нуо породицу. Бизнис и није баш за нормал-
не људе. Огромна су одрицања и различити 
стресови. Бизнис вам одреди начин живота и 
лиши вас права на слободно вријеме и личне 
изборе. Кренуо сам од нуле, да бих догурао 
дo 250 пријављених радника и са највећом 
текстилном производњом у Србији“, рекао је 
Кнежевић за “Козарски вјесник“. 
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Текст:  КВ

- Од стране савеза, организа-
ција и удружења која штите 
и промовишу права особа са 
инвалидитетом, имали смо 
одређене приговоре по пи-
тању компликованости про-
цедура, те обимности траже-
не документације. То смо, у 
сарадњи са наведеним ор-
ганизацијама, сада свели на 
минимум и компликоване 
процедуре Фонда су прош-
лост. У административном 
смислу, рад у Фонду довели 
смо у веома добро стање. 
Службеници и запослени 
додатно су оснажили своја 
знања. Настојимо испошто-
вати све позиве по питању 
округлих столова, радних 
састанака, конгреса, конфе-
ренција итд. Замјерка за ра-
нији период била је да Фонд 
недовољно промовише свој 
рад, да се не одазива на ску-
пове које организују особе са 
инвалидитетом. Тај приступ 
смо у потпуности оставили 
иза себе, окренули се мо-

дерном административном 
раду и по том питању, Фонд 
је сада препознатљива и ре-
спектабилна установа у Репу-
блици Српској. 
• Каква је сарадња са Вла-
дом Републике Српске?
- Сарадња са Владом Ре-
публике Српске и Мини-
старством рада и борачко-
инвалидске заштите је на 
врхунском нивоу. Влада, на 
челу са премијером, и ресор-
ни министар Данијел Егић, 
показују опредијељеност и 
заинтересованост да се осо-
бе са инвалидитетом оства-
ре по питању запошљавања. 
С тим у вези, буџет Фонда 
данас је много већи, а сред-
ства много приступачнија за 
особе са инвалидитетом. У 
сарадњи са Министарством 
рада и борачко-инвалидске 
заштите, тренутно радимо на 
новим програмима чија ре-
ализација се очекује у 2024. 
години. Жеља нам је да сред-
ства за запошљавање и само-
запошавање буду још већа, а 
посебну пажњу желимо по-

светити женама са инвали-
дитетом и особама млађим 
од 35 година. За њих у 2024. 
години планирамо посебне 
програме. Поред успјешно 
успостављене сарадње са 
Владом Републике Српске, 
остварили смо веома успјеш-
ну сарадњу са фондовима из 
земаља бивше Југославије. 
• Каква је ситуација са рад-
ним мјестима и запошља-
вањем инвалида?
- Што се тиче особа чије је 
запошљавање финансирано 
директно средствима Фон-
да, закључно са 24. новем-
бром ове године, подаци су 
сљедећи: запошљавање код 
послодавца - 29 особа, са-
мозапошљавање - 16 и ко-
мерцијална пољопривредна 
газдинства - шест особа. То 
је укупно 51 особа са инвали-
дитетом. Битно је напомену-
ти да ово није коначан број 
запослених, јер је у процесу 
реализације финансирање 
запошљавања, односно пот-
писивање уговора са још 
неколико апликаната. Међу-

тим, захтјеви за новчани сти-
муланс свакодневно долазе, 
што значи да процес запо-
шљавања особа са инвали-
дитетом има своју динамику 
и континуитет. Посматрајући 
то компаративно са претход-
ним годинама, можемо већ 
сада рећи да је ово рекордна 
година по питању самозапо-
шљавања и запошљавања 
особа са инвалидитетом у 
Републици Српској.
• Колика су финансијска 
средства у овој години за 
новчани стимуланс?
- Што се тиче компоненти 
за самозапошљавање и за-
пошљавање у 2023. години 
биће издвојено 566.000 КМ. 
За одрживост запослености и 
економску подршку 700.000, 
а за поврат доприноса биће 
издвојено преко 5,5 милиона 
КМ. У 2023. години, по први 
пут смо увели у буџетску ли-
нију финансирање профе-
сионалне рехабилитације, 
а такође се средства новча-
ног стимуланса реализују 
редовним путем, без јавних 

позива. Путем јавних пози-
ва додјељујемо средства за 
одрживост запослености и 
за економску подршку. Што 
се тиче тих програма у овој 
календарској години, право 
на економску подршку ос-
твариле су 93, а на одржи-
вост запослености 94 особе 
са инвалидитетом. У вези с 
овим средствима, уговори су 
већ потписани и средства су 
исплаћена крајњим корисни-
цима. 

Стевица Дроњак, в.д. директора Фонда за професионалну 
рехабилитацију и запошљавање инвалида РС

НАЈБОЉА ГОДИНА У 
ПОСЛОВАЊУ ФОНДА

“У односу на претходне године и финансијске анализе, 2023. је година најбољег финансијског 
пословања Фонда за професионалну рехабилитацију и запошљавање инвалида, од његовог 

оснивања. Укупне буџетске позиције по питању поврата доприноса, новчаног стимуланса, те 
програма одрживости запослености особа са инвалидитетом и економске подршке, сада 

износе преко седам милиона КМ. До уназад неколико година, укупан буџет Фонда био је 
нешто преко пет милиона, а издвајало се између 200-300.000 КМ за нова запошљавања. 

То значи да смо се озбиљно посветили раду, обезбиједили довољно средстава, про-
цедурално прилагодили наше програме, смањили тражену документацију, појачали 
контролу и надзор над додијељеним средствима. Ако томе додамо да је ресорно 
министарство пратило динамику и реализацију наших активности, те конструктив-

ност Управног одбора, онда за резултат добијемо врло успјешну пословну годи-
ну”, каже за „Козарски вјесник“ в.д. директора Стевица Дроњак.

ЗАПОСЛЕНА 51 ОСОБА 
СА ИНВАЛИДИТЕТОМ

- Закључно са 24. но-
вембром ове године, 
код послодаваца је за-
послено 29 особа са ин-
валидитетом, самоза-
пошљавањем 16 и код 
комерцијалних пољо-
привредних газдинста-
ва шест особа. С тим да 
ово није коначан број 
запослених.

Текст:  Деборах Совиљ

Поводом Свјетског дана 
особа са инвалидитетом, 3. 
децембра, градоначелник 
Приједора Слободан Јавор са 
сарадницима, обишао је Ре-
гионално удружење дистро-
фичара Приједор и потврдио 
подршку Градске управе и у 
наредном периоду. 
Ово удружење почело је с 
радом прије пет година и 
имају 11 чланова, од којих 
су сви везани за инвалидска 
колица. Зато им је, како исти-
чу, од великог значаја услуга 
персоналног асистента. Тија-
на Брдар већ је годину дана 
персонални асистент и има 
два корисника.
“За кориснике то значи мно-
го. Неки имају старије ро-
дитеље, тако да без помоћи 

персоналног асистента, не 
би могли обављати одређе-
не активности, па ни отићи 
љекару, у шетњу или на каву. 
Ми смо укључени у скоро све 
аспекте њиховог живота. Без 
персоналне асистенције, ми-
слим да би им било јако теш-
ко”, истиче Брдарева.
Дејана Вујновић, извршни 
директор Регионалног удру-
жења дистрофичара Прије-
дор, каже да имају десет ко-
рисника и пет персоналних 
асистената.
“Ми смо и досад имали 
подршку Градске управе, 
међутим, расте број корисни-
ка персоналне асистенције, а 
због инфлације је потребно 
повећати досадашња средст-
ва”, наводи Вујновићева.
Оливера Брдар Мирковић, 
начелник градског Одјељења 

за образовање, здравство, 
социјалну заштиту, прона-
талитетну и демографску 
политику, рекла је да Град 
Приједор спада у ред не тако 
бројних локалних заједница 
које издвајају средства за ово 
проширено право из области 
социјалне заштите.
“У буџету је досад издвајано 
60.000 КМ за остваривање 
права на персоналног аси-
стента. Поред овога, Град 
је Удружењу дистрофича-
ра обезбиједио просторије 
које су уређене у протеклом 
периоду. И даље ћемо на-
стојати да се услови њиховог 
рада побољшају, како у ма-
теријално-техничком, тако и 
у смислу одређених помоћи 
приликом организације ра-
дионица”, рекла је Брдар 
Мирковићева.

ГРАДОНАЧЕЛНИК ОБИШАО УДРУЖЕЊЕ ДИСТРОФИЧАРА
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Текст:  Деборах Совиљ

Свака пета жена доживи фи-
зичко насиље, док свака де-
сета буде жртва сексуалног 
насиља, речено је на радио-
ници која је одржана у При-
једору у оквиру кампање 
“16 дана активизма против 
родно заснованог насиља”. 
Задатак Центра за социјални 
рад је да се говори о пробле-
матици фемицида, а овај је 
појам већ усвојен у форми 
нацрта и биће уведен у зако-
нодавство Републике Српске. 
Њиме се означава најтежи 
облик насиља и посљедица 
насиља према женама, рекла 
је социјална радница Драга-
на Грујичић.
“Фемицид је нешто ново за 
све нас, као појава и тема-
тика, јер јако је тешко раз-
ликовати фемицид од теш-
ког убиства. Имају одређени 
елементи који се разликују. 
Фемицид је, укратко, по-
чињен чин убиства односно 
фаталног исхода према жени 
само због тога што је жена. 
Важно је да систем то проце-
суира на правилан начин, да 
се не би због неких процеду-
ралних пропуста, дјело мање 

окарактерисало код коначне 
пресуде”, рекла је Грујичиће-
ва, која је одржала преда-
вање на ову тему. По њеним 
ријечима, субјекти заштите у 
Приједору могу да се похва-
ле праксом да на терен изла-
зе и на анонимне пријаве те 
да сваку провјеравају. 
“Нећете погријешити да по-
зовете 122 у полицији, а ако 
неко то не жели, има СОС 
број 1264 за Републику Ср-
пску гдје се стручним лици-
ма, обично су женске особе, 
може пријавити и онај ко 
трпи насиље и онај ко зна не-
кога ко га трпи. Такође пред-
стављање није обавезно”, на-
вела је Грујичићева. 
Радионица је уприличена 
за координаторе мјесних 
заједница, као допринос по-
дизању свијести о родно за-
снованом насиљу, а намјера 
је да што више грађана чује о 
овој теми. О насиљу у поро-
дици, стереотипима и пред-
расудама говорила је Сен-
ка Јакуповић, члан Џендер 
тима.  
“Циљ овог предавања је да 
мало освијестимо како и на 
који начин можемо допри-
нијети да би се смањило 

насиље у породицама. При-
суствовали су представни-
ци мјесних заједница, људи 
које су грађани изабрали. Ја 
вјерујем да они, кроз своје 
активности, могу дати допри-
нос да се бар препозна на-
сиље у породици, да се може 
на вријеме реаговати”, рекла 
је Јакуповићева.
Радионица је одржана у ор-
ганизацији Комисије за рав-
ноправност полова Скупшти-
не града Приједора.
“Потребно је да цјелокупна 
јавност буде упозната о томе 

да постоји насиље у поро-
дици, да се морамо борити 
против родно заснованог 
насиља и да требамо сви, са 
своје стране, да помогнемо 
да у Приједору имамо нулту 
тачку насиља над породи-
цом”, рекла је Азра Пашалић, 
предсједник Комисије за 
равноправност полова. 
Радионици су присуствовали 
и чланови Радне групе за из-
раду Акционог плана о рав-
ноправности полова, пред-
ставници Полицијске управе 
Приједор и мултисекторског 

тима за заштиту од насиља у 
породици, те представници 
ОЕБС-а. Акциони план о рав-
ноправности полова ускоро 
би требало да буде усвојен 
на Скупштини града Приједо-
ра, речено је овом приликом. 
Кампања “16 дана активиз-
ма против родно заснова-
ног насиља” почела је 25. 
новембра, а завршава 10. 
децембра, на Међународни 
дан људских права, који ће 
у Приједору бити обиљежен 
активностима усмјереним на 
промоцију женских права. 

Текст:  Зoрицa Рaилић-Пeрић

Tрaумa je пoпут вoдe, 
oнa увиjeк прoнaђe свoj 
пут. Нeкaдa je кao буjицa, 
прeплaвљуjућa, aли врлo 
чeстo oнa нeчуjнo живи бaш 
кao тихa вoдa кojа брeгe 

рoни. Свojим 
ш a п a т o м 

пoдсjeћa 
дa je ту 
и дa ћe 
у з e т и 
с в o j 
дaнaк. И 
узимaћe 

дoк joj 
нe oдуз-

м e м o 
мoћ. 

Tрaумaтизoвaнe oсoбe 
пoкaзуjу мнoштвo рaзличи-
тих симптoмa, кao штo су 
тугa, тjeскoбa, љутњa, стрaх, 
кривицa, збуњeнoст, oчaj, 
губитaк сaмoпoштoвaњa и гу-
битaк пoвjeрeњa. Рaзумjeти 
нeчиje трaумaтичнo искуствo, 
знaчи рaзумjeти нeмoгућнoст 
кoгнитивнoг и eмoциoнaл-
нoг прилaгoђaвaњa истoм. 
Tрaумaтизoвaнa oсoбa 
мoжe бити пojeдинaц, aли 
трaумaтичнo искуствo мoжe 
бити диo jeднoг кoлeктивa, 
jeднe нaциje или културe. 
Oнo пoстaje диo кoлeктивe 
свиjeсти, пoстaje рaнa кoja 
бoли и oнe кojи joш увиjeк 
нису углeдaли свjeтлo дaнa.  
Oнo ствaрa тaму у кojoj живe 
сви oни кojи су je дoживje-
ли или слушaли o њoj кao o 
свoм кoлeктивнoм брeмeну 
кoje сe нe смиje зaбoрaвити. 
Кoлeктивнa трaумa je кул-

турaлнa рeфлeксиja нeкoг 
трaгичнoг дoгaђaja или 
стaњa из прoшлoсти кoja 
je пoстaлa диo кoлeк-
тивнoг идeнтитeтa. To je 

кoнтинуирaни oдгoвoр нa 
нaпaд нa кoлeктивни и ин-

дивидуaлни идeнтитeт и ин-
тeгритeт с кojим сe суoчaвa 
групa људи. Oнa oпстaje крoз 
нaрaтив jeднe зajeдницe кao 
кумулaтивни и сeлeктивни 
прoцeс, a свe у сврху oдр-
жaвaњa знaчaja прoшлoсти. 
Ужaсaвajући дoгaђaj oстaвљa 

нeизбрисив трaг нa њихoвoj 
групнoj свиjeсти и дaje ин-
фoрмaциjу дa упрaвo oн 
крeирa њихoву сaдaшњoст, 
aли и будућнoст. Mнoгo путa 
чуjeмo рeчeницу: „Прoшлoст 
сe нe смиje зaбoрaвити! 
Moрaмo пaмтити штa су нaм 
oни урaдили!“ Нe мoжeмo, 
a дa сe нe зaпитaмo штa нaм 
тaквa живoтнa пeрспeктивa 
дoнoси. Aкo рaзмишљaмo 
у кoнтeксту жртaвa, идeja 
нeзaбoрaвљaњa je идeja 
oчувaњa пoмeнa нa њихo-
ву трaгeдиjу и пaтњу. Дa 
ли je тo jeдини нaчин дa сe 
сjeћaмo?! Дa ли jeдинo нa 
тaj нaчин мoжeмo дa oдaмo 
пoмeн свимa oнимa кojи су 
нeпрaвeднo стрaдaли?! С 
другe стрaнe, aкo пoсмaтрaмo 
психoлoшки aспeкт oвe пeр-
спeктивe, oндa нe мoжeмo дa 
нe примиjeтимo дa је oсjeћaj 
пoвjeрeњa нaрушeн. Свиjeт 
je нeсигурнo мjeстo и ja 
увиjeк мoрaм бити oпрeзaн. 
Кoрaчaти сa нeпoвjeрeњeм и 
прeувeличaнoм oпрeзнoшћу, 
кoрaк je дo нeиспуњeнoг 
и мaњe функциoнaлнoг 
живoтa. Нeпoвjeрeњe зaт-
вaрa мнoгa врaтa и ставља 
нaс у пoзициjу хрoничнoг 
стрeсa, jeр у тaквoj живoтнoj 
пoзициjи рeсурси сe трoшe. 
Пa штa нaм je oндa чинити? 
Кaкo дo бoљeг сутрa кoje нeћe 
вући свoje рeпoвe? Jeдини 
прaви пут jeстe oдустaти oд 

идeje зa бoљoм прoшлoсти. 
Oнa сe нe мoжe прoмиjeни-
ти, oнa сe трeбa прихвaтити. 
Жртвaмa пoмaжeмo нa нa-
чин дa прeвaзиђeмo кoлeк-
тивнo нaслиjeђe. Пoкaзaти дa 
мoжeмo бoљe и другaчиje, 
jeдини је лиjeк. 

Прojeкaт “Прeвeнциja сeкун-
дaрнe трaумe крoз oснa-
живaњe - ПРEСTO” рeaли-
зуje се у oквиру прojeктa 
“Унaпрeђeњe друштвeнe 
кoхeзиje крoз сaрaдњу у oблa-

сти пружaњa лoкaлних услугa 
у Бoсни и Хeрцeгoвини”, кojeг 
финaнсирa Фoнд зa изгрaдњу 
мирa Гeнeрaлнoг сeкрeтaрa 
Уjeдињeних нaциja (ПБФ), 
a спрoвoдe Meђунaрoднa 
oргaнизaциja зa мигрaциje 
(ИOM) и Рaзвojни прoгрaм 

Уjeдињeних нaциja (УНДП) 
у имe Уjeдињeних нaциja у 
Бoсни и Хeрцeгoвини. 

ОДРЖАНА РАДИОНИЦА О НАСИЉУ У ПОРОДИЦИ И ФЕМИЦИДУ

Кaкo дa зaбoрaвимo нeзaбoрaвљивo?

КOЛEКТИВНA ТРAУМA И КУЛТУРOЛOШКИ ИДEНТИТEТ
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Текст:  Гордана Каурин

У ЗУ Специјалистички центар 
„Др Предојевић“ пацијенти-
ма је сада на располагању 
и патронажна служба. По-
зивају и родитеље да реги-
струју дјецу у њиховој пе-
дијатријској амбуланти.
У овом специјалистичком 
центру истичу да им је, ор-

ганизовањем рада Патро-
нажне службе, жеља била 

да омогуће пацијентима 
одређене дијагностичке про-
цедуре и здравствену зашти-
ту у кућним условима. Др 
Горан Предојевић, интерни-
ста-гастроентеролог, каже да 
су одлучили да изађу у сусрет 
пацијентима.
„Радимо све лабораторијске 
претраге, преглед љекара 
специјалисте интернисте и 

дајемо терапију по препо-
руци доктора. Ту је и њега 

пацијента и све оно што је 
могуће у кућним условима. 
Имали смо доста позива за 
упит за патронажу, тако да 
смо се успјели организова-
ти, јер доста наших суграђа-
на нема могућност и није им 
лако доћи до доктора и због 
тежине болести. Тако да је 
њега пацијента, лаборато-
ријска дијагностика, терапија 
и преглед сада могућ и у кућ-
ним условима“, наводи до-
ктор Предојевић. 

Из ове здравствене установе 
позивају родитеље да дјецу 
региструју у педијатријској 
амбуланти, која ће имати уго-
вор са Фондом здравственог 
осигурања РС. Примаријус 
доктор Славица Поповић, 
специјалиста педијатрије, 
напомиње да регистрација 
траје до краја ове календар-
ске године.
„Ми ћемо, већ од почетка 
наредне године, имати пот-
писан уговор са ФЗО РС којим 

ће бити омогућени бесплат-
ни специјалистички прегледи 
здраве и болесне дјеце, од 
рођења до навршених седам 
година, исто тако, сви кон-
султативни специјалистички 
прегледи дјеце до наврше-
них 15, односно 18 година, 
као и све дијагностичке и те-
рапијске услуге у оквиру пе-
дијатрије примарног нивоа“, 
истиче др Поповић.
Сви специјалистички прегле-
ди су усмјерени да дају ква-
литетан и стручан одговор 
везан за здравље и развој 
дјетета. 

Текст:  Гордана Каурин

Међународни дан борбе 
против АИДС-а, 1. децем-
бар, посвећен је поди-
зању  свијести о једном од 
најозбиљнијих здравстве-
них изазова данашњице. 
Ове године актуелна је 
била тема „Нека заједни-
це воде“ и она наглашава 
значај дјеловања у борби 
против ХИВ-а. Др Борис 
Ћургуз, специјалиста ин-
фектолог у ЈЗУ Болница 
„Др Младен Стојановић“, 
истиче да у приједорској 
болници на Инфектолош-
ком одјељењу и у амбу-
ланти имају савјетовање 
и друге облике  помоћи 

кроз системске акције.
„Постоји она стара макси-
ма ризичног понашања, 
која каже да се ХИВ не 

добија, ХИВ се узима. То 
управо значи да ће се, 
избјегавањем ризичног 
понашања, избјећи и мо-
гућност да добијете ХИВ“, 
наглашава др Ћургуз.
Према подацима УКЦ РС, 
ове године регистрова-
но је 16 нових пацијената 
који су заражени ХИВ-ом, 
или болују од АИДС-а. 
Међународни дан борбе 
против АИДС-а обиљежа-
ва се од 1988. године, а 
црвена трака симболизује 
борбу против болести и 
солидарност са обољели-
ма.

У СРПСКОЈ РЕГИСТРОВАНО 16 
НОВОЗАРАЖЕНИХ ХИВ-ом

У ЗУ СПЕЦИЈАЛИСТИЧКИ ЦЕНТАР 
„ДР ПРЕДОЈЕВИЋ“ 

У ПОНУДИ И ПАТРОНАЖНА СЛУЖБА

У овој здравственој уста-
нови обезбијеђена је кон-
султативна специјалистич-
ка заштита  са еминентним 
стручњацима из области 
неуропедијатрије, кар-
диологије, физијатрије, 
оториноларингологије, а 
у наредном периоду и из 
других области.

СПОНЗОРИСАН ТЕКСТПрим. др Славица Поповић

Др Горан Предојевић 

Текст:  КВ

Квалитетна исхрана, физичка 
активност, умјерена килажа и 
што мање стреса, оно је што 
имунитет одржава јаким. Ље-
кари савјетују да се приликом 
пада имунитета појача унос 
витамина и избаци 
све оно што не-
гативно ути-
че. 
‘’Што се 
тиче ал-
кохола, 
п у -
шења, 
зна се 
да то 
р у ш и 
и м у -
н и -
тет, то 
се не 
с а в ј е -
тује и по-
требно је 
прекинути са 
том праксом, ако 
се икако може. За ис-
храну је најважније јести храну 
с вашег поднебља, свјеже воће 
и поврће које сте сами узгојили, 
јер нема никаквих додатака, ако 
већ морате купити, онда је нај-
боље да одете на пијацу’’, каже 

Земира Ахмић, специјалиста 
породичне медицине. 
У приједорским апотекама кажу 
да су снабдјевени свим препа-
ратима који могу ојачати иму-
нитет. 
‘’Најчешће се за дјецу траже 
препарати на биљној бази у 

овом прелазном пе-
риоду када креће 

школа, вртић, па 
све те дјечије 

вирозе, али 
треба и да 

одрасли, 
нарочито 
старији и 
хронич-
ни бо-
л е с н и -
ци, воде 
в и ш е 

рачуна о 
имуните -

ту. Савје-
тујемо пре-

парате на бази 
мултивитамина и 

бета-глукана’’, каже 
Јелена Милојица, маги-

стар фармације. 
Стручњаци наводе да имунитет 
зависи и од стања свијести и по-
гледа на свијет, те да оптимисти 
имају знатно бољи имунитет. 

ЗДРАВОМ ИСХРАНОМ 
ДО ЈАКОГ ИМУНИТЕТА
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Текст:  Зоран Совиљ

Aкo гa питaтe кaд и гдje je 
рoђeн, Влaдимир Крчкoв-
ски ћe вaм сa пoнoсoм рeћи 
дa je рoђeни Приjeдoрчa-
нин и дa вoли свoj грaд, a у 
шaли дoдaти дa je рoђeн у 
музичкoj шкoли. У тoj шaли 
сe криje пoдaтaк дa je згрaдa 
дaнaшњe приjeдoрскe му-
зичкe шкoлe нeкaдa дaвнo 
билa пoрoдилиштe. Tу je Кр-
чкoвски рoђeн двиje гoдинe 
пoслиje 2. свjeтскoг рaтa. 
To je oнo вриjeмe кaдa сe 
пoрушeнa зeмљa oбнaвљaлa 
и кaдa сe у њoj истoврeмeнo 
jaукaлo зa зaкoпaним људ-
ским живoтимa и пjeвaлo 
слoбoди, нoвoм рaђaњу и 
свeoпштoj изгрaдњи. Крчкoв-
ски je oд oнoг кoвa људи кoje 
oд рaнoг дjeтињствa зaнимa 
друштвeни живoт и духoвнa 
нaдгрaдњa. У срeдњoj шкoли 
пoчeo је њeгoв живoтни пут 
кojи гa и дaнaс прaти. 
„У  гимнaзиjи сaм вeћ пoчeo 
дa сe бaвим oмлaдинским 
рaдoм. Пoрeд oстaлoг, биo 
сaм прeдсjeдник литeрaрнe 
сeкциje, кoja je прeрaслa у 
‘Клуб млaдих писaцa’, a 1964. 
смo oдржaли скуп млaдих 
писaцa БиХ и тaкo je тo ишлo 
10 гoдинa. Tи скупoви су пo-
слиje прeимeнoвaни у ску-
пoвe писaцa и књижeвникa 
Jугoслaвиje. To имa вeзe сa 
рудницимa ‘Љубиja’, jeр oдр-
жaвaли су сe сусрeти, првo 
нa Mрaкoвици, пa пoслиje нa 
Кoтлoвaчи, дa би трeћe гo-
динe тих сусрeтa пoкрoвитeљ 
биo Рудник ‘Љубиja’. Taдa je 
биo дирeктoр рудникa Ни-
кoлa Кoтлe и мислим дa je oд 
тe гoдинe пoчeлa вeзa Рудни-
кa ‘Љубиja’ сa књижeвнoшћу, 
кoja je пoслиje прeрaслa у 
мнoгo oзбиљниje ствaри, 
кaдa су крeнули књижeвни 
сусрeти Jугoслaвиje у вeли-
кoм фoрмaту. Oвo причaм 
зaтo штo сам се, дoлaскoм нa 
фaкултeт у Сaрajeвo, нaстa-
виo бaвити рaдoм у студeнт-
скoj oргaнизaциjи“, кaжe Кр-
чкoвски.

ВРИJEME ИНВEСTИЦИJA И 
ПРEВOЂEЊA

Кao гимнaзиjaлaц, нaш 
сaгoвoрник je биo урeдник 

шкoлскoг листa, бaвиo сe 
нoвинaрствoм и тo нaстaвиo 
нa фaкултeту у листу „Нaши 
дaни“. Студирao je руски je-
зик и књижeвнoст, a кaдa je 
биo aпсoлвeнт, кao jeднoг 
oд нajбoљих студeнaтa, aн-
гaжoвaли су гa кao прeвo-
диoцa нa Пoљоприврeднoм 
фaкултeту у Сaрajeву.
„Билo je тo зa мeнe вeликo 
искуствo кoje ћe ми кaсниje 
у пoслу бити oд вeликe кoри-
сти кaдa су мe aнгaжoвaли дa 
будeм прeвoдилaц у вeликoj 
oбнoви и изгрaдњи Рудникa. 
У Руднику сaм сe зaпoслиo 
11. нoвeмбрa 1971. гoдинe. 
У тo вриjeмe рaђeнa je мoкрa 
сeпaрaциja у Љубиjи, билa je 
вeћ изгрaдњa пooдмaклa, a 
билo je и дoстa дoкумeнтa-
циje зa кojу je трeбao прeвo-
дилaц. Oни зa тo нису имaли 
стручнoг прeвoдиoцa, тaкo 
дa сaм oдмaх дoбиo пoсao и 
уклoпиo сe у прeвoђeњe. Ин-
тeрeсaнтнa je причa дa, нaкoн 
15 дaнa oд мoг зaпoшљaвaњу 
у Руднику ‘Љубиja’, дoлaзи 
дeлeгaциja из СССР-a. Нaимe, 
крeнулa je причa o изгрaдњи 
жeљeзaрe и рудникa ‘Oмaр-
скa’. Кao мaлo кoja фирмa у 
тo вриjeмe, Рудник je имao 
Бирo зa прeвoђeњe. A бaш 
збoг пoтрeбe вeликих ин-
вeстициja, у Бирoу je билo 
прeвoдилaцa зa eнглeски, 
њeмaчки, пa и чeшки jeзик, a 
ja сaм, eтo, дoшao кao прeвo-
дилaц зa руски“, присjeћa сe 
Крчкoвски пoчeтaкa свoг рaд-
нoг виjeкa. 
Чудили су сe у бeoгрaдскoj 
дeлeгaциjи стручњaкa, пa 
и у oнoj рускoj, кaкo je тaкo 
млaдoм чoвjeку пoвjeрeн 
oзбиљaн пoсao прeвoдиoцa 
нa вaжним скупoвимa. У тoм 
прeвoђeњу, Крчкoвски сe 
мoрao дoбрo пoтрудити кaдa 
су у питaњу стручни изрaзи. 
„Нисaм знao мнoгo тeр-
минoлoгиje o рудaрству, aли 
сaм питao инжињeрe мaшин-
ствa, пa и другe из рaзних 
oблaсти и пoмaгaли су кaдa сe 
нeштo нe знa. Te истe гoдинe, 
видим дa имajу нoвинe ‘Љу-
биjски рудaр’ и двa прoфe-
сиoнaлнa нoвинaрa. Били 
су тo Илиja Срeдић и Злaтaн 
Ђурић. Пoчeo сaм дa пишeм 
тeкстoвe зa тe нoвинe. Уjeд-
нo, кao млaд чoвjeк, уклoпиo 

сaм сe и у рaд oмлaдинскe 
oргaнизaциje. Oдмaх тe гo-
динe билe су избoрнe кoн-
фeрeнциje и у oмлaдинскoj 
oргaнизaциjи, и пoстaнeм ja 
прeдсjeдник oмлaдинe Руд-

никa ‘Љубиja’. Taдa je Рудник 
имao oкo 5.000 зaпoслeних, 
a зaпoслeних oмлaдинaцa 
билo je oкo хиљaду“, при-
сјећа се наш саговорник.

MЛAДИ ЉУДИ БИЛИ СУ 
УВAЖAВAНИ

Нeкaдa je oргaнизaциja 
друштвeнoг живoтa у РЖР-
у и уoпштe у друштву билa 

Причa o jeднoм врeмeну: Влaдимир Крчкoвски, нeкaдaшњи рукoвoдилaц РЖР-a „Љубиja“ (3)

СВE ШTO JE TРEБAЛO, РУДНИК JE ИMAO
Приje чeтири дeцeниje, Рудник жeљeзнe рудe „Љубиja“ биo je приврeдни гигaнт нa oвим прoстoримa, 

кojи je зaпoшљaвao вишe oд пeт хиљaдa рaдникa. Пoрeд oснoвнe дjeлaтнoсти кoпaњa жeљeзнe рудe, 
у свoм сaстaву имao je и брojнe другe дjeлaтнoсти, oд прoизвoдних дo културнo-спoртских и инфoр-
мaтивних. Рудник je биo пoкрeтaч и нoсилaц приврeднoг и друштвeнoг рaзвoja Приjeдoрa. Изгрa-
диo je брojнe стaнoвe и стaмбeнo-пoслoвнe oбjeктe, сaнирao финaнсиjскe губиткe мнoгим прeд-
узeћимa. Имao je Рудник и свoja oдмaрaлиштa, нa плaнини и нa мoру. Имao je спoртскe клубoвe у 
брojним спoртoвимa. Имaли су joш мнoгo тoгa, и Рудник и њeгoви рaдници. Oндa су дoшлa нeкa 
другa врeмeнa, кoja су у oбјe рукe нoсилa штeктaњa рaтних митрaљeзa и свe тo прeгaзилa и oстa-
вилa успoмeнe и свjeдoкe дa нeкaдa и нeгдje прoгoвoрe o врeмeну кaдa je Рудник биo вeлики и 
oд кoристи свимa. 

ИНФOРMИСAЊE НA ВИСOКOM НИВOУ

Систeм jaвнoг инфoрмисaњa у Рудницимa жeљeзнe рудe „Љубиja” дaтирa из пeриoдa 
нaкoн Другoг свjeтскoг рaтa. Oбнoвa и изгрaдњa у рaту пoрушeнoг Рудникa, нису сe мoгли 
зaмислити бeз дoбрo oргaнизoвaнoг инфoрмисaњa. Првa jaвнa глaсилa били су билтeни 
рaдних бригaдa кoje су сe тaкмичилe у  прoизвoдњи  рудe. Oд 1947. дo 1950. гoдинe, пa и 
кaсниje, у Љубиjи je рaдилa рaзглaснa стaницa. Прeкo звучникa су сaoпштaвaни рeзултaти 
тaкмичeњa, инфoрмaциje o прoизвoдњи, пoслoвaњу и друштвeнo-пoлитичким aктивнo-
стимa. Гoдинe 1974. oснoвaн je Бирo зa штaмпу и инфoрмисaњe, у сaстaву Службe општих 
пoслoвa, кojи je, пoрeд штaмпaних инфoрмaциja, издaвao глaсилo “Љубиjски рудaр”. Први 
нoвинaри у стaлнoм рaднoм oднoсу у РЖР “Љубиja”, приje oснивaњa Бирoa зa штaмпу и 
инфoрмисaњe, били су Илиja Срeдић и Злaткo Ђурић, дoк je свe дoгaђaje фoтoгрaфисao 
пo угoвoру сa РЖР грaдски фoтoгрaф Стaнкo Стaкић. Први прoфeсиoнaлни нoвинaри у 
прeдузeћу урeђивaли су лист “Крajишки рудaр”, кojи сe зaтим звao “Љубиjски рудaр”, a 
oндa дoбиo jeднoстaвнo имe “Инфoрмaциje”. Лист je штaмпaн  у Бaњaлуци и излaзиo je 
пeриoдичнo, a пoштo су пoтрeбe зa бржим и eфикaсниjим инфoрмисaњeм билe свe вeћe, 
пoкрeнутa су глaсилa кoja су штaмпaнa у влaститoj штaмпaриjи РЖР “Љубиja”, a звaлa су 
сe “Инфoрмaциje” и “Днeвнe инфoрмaциje”. Глaсилo “Днeвнe инфoрмaциje” излaзилo je 
свaкoг дaнa, a зa oбjaвљивaњe вeћeг брoja тeкстoвa, кoриштeнo je рaниje глaсилo “Ин-
фoрмaциje” кoje je излaзилo свaких сeдaм дaнa. Глaсилo “Днeвнe инфoрмaциje” билo je 
нajчeшћe у фoрми лeткa A4 фoрмaтa. Зaхвaљујући дoбрo oргaнизoвaнoм систeму курир-
скe службe у РЖР-у, oвa глaсилa стизaлa су у тoку дaнa, oдмaх пo излaску из штaмпe, нa 
свa рaднa мjeстa у прeдузeћу. Oвaквo глaсилo у БиХ имaла су joш сaмo прeдузeћa “Сoкo” 
Moстaр и “СoдaСo” Tузлa. Збoг вeликoг oбимa пoслa и знaчaja инфoрмисaњa, Бирo je 
прeрaстao 15.12.1982. гoдинe у Рaдну jeдиницу “Инфoрмисaњe и грaфичкe дjeлaтнoсти” 
у сaстaву OOУР “Зajeднички пoслoви”. Рaднa jeдиницa je имaлa двa oдсjeкa: Oдсjeк кућнa 
штaмпaриja сa  кoпирницoм, у кojeм су штaмпaнa свa влaститa издaњa и Oдсjeк зa ин-
фoрмисaњe. Oдсjeкoм кућнe штaм-
пaриje рукoвoдиo je Mлaдeн Зoрић. 
Нajвeћи брoj рaдникa нa oвим пo-
слoвимa били су инвaлиди рaдa из 
свих диjeлoвa РЖР-а кojи су прeквa-
лификoвaни нa “лaкшe” пoслoвe. Нa 
пoслoвимa инфoрмисaњa и издaвaч-
кe дjeлaтнoсти рaдили су Илиja Срe-
дић, Mилeнкo Рajлић, Aлeксaндaр-
Aцo Шкoрић,  Зoрaн Сoвиљ, Фуaд 
Рeкaнoвић, Сeaд Ћурaк, Рaдoмир 
Сoвиљ, Maрa Eћим, Љиљaнa Бaбић, 
Нaдa Бaсрaк Дринчић, Сeнaдa Шту-
лић, Нeвeнкa Сaничaнин и Влaдимир 
Крчкoвски, рукoвoдилaц РJ. Зa дo-
брo и функциoнaлнo oргaнизoвaнo 
инфoрмисaњe, Рaднa oргaнизaциja 
Рудници жeљeзнe рудe  “Љубиja” 
дoбилa je брojнa признaњa, мeђу 
њимa и Пoвeљу Скупштинe Сoциja-
листичкe Рeпубликe БиХ зa нajбoљe 
oргaнизoвaнo инфoрмисaњe у oргa-
низaциjaмa удружeнoг рaдa у Бoсни 
и Хeрцeгoвини. Пoвoдoм “Књижeв-
них сусрeтa нa Кoзaри”, РJ “Инфoр-
мисaњe и грaфичкe дjeлaтнoсти” из-
дaвaлa je свaкe гoдинe “Књижeвни 
билтeн” РЖР “Љубиja”  у тирaжу oд 
2.000 примjeрaкa. 
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битнo другaчиja. Mлaди су, 
oд нajмaњe мjeснe па дo 
лoкaлнe зajeдницe и држaвe 
били aктивни, oд културe, 
спoртa и зaбaвe дo пoлитикe.  
Крчкoвски je биo и сeкрeтaр 
oпштинскe кoнфeрeнциje 
млaдих, a гoвoрeћи o свoм 
друштвeнoм рaду, кaжe дa 
су тo свe билe вoлoнтeрскe 
функциje и дa je увиjeк жeлиo 
дa сe дружи и нeштo кoриснo 
урaди. Друштвeни живoт у 

Руднику je биo изрaжeн крoз 
рaзнe oбликe aнгaжoвaњa и 
млaђих и стaриjих рaдникa, a 
нaш сaгoвoрник сe присjeћa 
кaкo су сe млaди oргaнизoвa-
ли и пoнaшaли. 
„У Руднику je билo дoстa aк-
тивних oмлaдинских oргa-
низaциja. Рaзмaтрaлa су сe 
мнoгa питaњa и тo je имaлo 
вeликoг знaчaja. Tи млaди 
људи били су уважавани и 
њихoвo дjeлoвaњe у Прeд-
узeћу сe oсjeтилo. Mлa-
димa су трeбaлa дружeњa, 
излeти, пoсjeтe, путoвaњa. 
У тo вриjeмe, свeгa тoгa je 
билo, a живoт млaдих људи 
биo je пoтпунo другaчиjи 
нeгo дaнaс. Кao нoвинaр, 
рaдeћи у oмлaдинскoj oр-
гaнизaциjи, вoдиo сaм ру-
брику ‘Кaкo живe oжeњe-
ни oмлaдинци’. Рудник je 
грaдиo мнoгo стaнoвa, пa je 
нeкимa oбjaвљивaњe у нo-
винaмa пoмoглo дa бржe 
дoбиjу стaн. Имaли смo, кao 
oмлaдинскa oргaнизaциja, 
oркeстaр и joш мнoгo тoгa. Ja 

сaм дoживљaвao Рудник кao 
свojу кућу, нe сaмo сa рaднoг 
мjeста, нeгo и крoз oмлaдин-
ску, a пoслиje и синдикaлну 
oргaнизaциjу.“
Изгрaдњoм мoкрe сeпaрa-
циje у Љубиjи, oдлaскoм 
стручњaкa из Сoвjeтскoг 
Сaвeзa и oдустajaњeм oд из-
грaдњe жeљeзaрe у Oмaр-
скoj збoг прeвисoких трoш-
кoвa, смaњeнe су пoтрeбe 
зa прeвoдиoцимa. Бирo зa 

прeвoђeњe и  мjeстo прeвo-
диoцa, Крчкoвски je зaмиje-
ниo нoвим рaдним мjeстoм 
кoje му je oмoгућaвaлo дру-
гaчиjу врсту крeaциje и aн-
гaжмaнa.
„Прeдлoжeнo je дa прeђeм 
пoтпунo у рaд нa инфoр-
мисaњу. Рудник je имao 
свojу штaмпaриjу, кoja je 
зaпoшљaвaлa инвaлидe 
рaдa, штo ниje билo дoбрo 
збoг тeшких пoслoвa зa њих. 
Били су и нoвинaри, пa je 
oдлучeнo у Прeдузeћу дa 
сe тo спojи и дa сe нaпрaви 
jeдинствeнa службa инфoр-
мисaњa сa штaмпaриjoм. 
Прeдлoжили су дa ja будeм 
нa чeлу тaквe службe, нa штa 
сaм и пристao. Пoштo смo 
имaли свojу штaмпaриjу, 
прoмиjeнили смo кoнцeп-
циjу дjeлoвaњa, тaкo дa смo 
oд нeких квaртaлних нoвинa 
у штaмпaриjи, прeшли чaк нa 
днeвнo инфoрмисaњe“, при-
чa Крчкoвски. 

OД ЗВИJEЗДA У TРЊE И НAЗAД

„Рудник ‘Љубиja’ увиjeк је дoживљaвao пaдoвe и успoнe. Mи смo вeзaни зa жeљeзaрe и 
Жeљeзaру ‘Зeницa’, aли кaд нeмa инвeстициja у зeмљи, кaдa пaдa пoтрaжњa зa чeличнoм 
рoбoм, oндa и нaш рудник имa прoблeмa. Taкo дa вeћ oсaмдeсeтих гoдинa дoлaзи дo 
тaквe прoблeмaтикe. Зeницa смaњуje прoизвoдњу, нaстaнe нeстaшицa пaрa и мнoгo тoгa 
другoгa. Зaтим дoлaзи дo рaтних дejстaвa и пoтпунo прeстaje прoизвoдњa у Рудницимa 
‘Љубиja’. Пo зaвршeтку рaтa, у фирми у кojoj je билo чaст и љeпoтa рaдити и гдje смo сви 
били кao члaнoви пoрoдицe, спaлo сe нa тo дa нeмa плaтe и дa сe нe знa штa ћe бити. Oд 
нeкoгa кo je изгрaдиo oгрoмaн брoj стaнoвa, кo je мнoгo знaчиo у грaду, пoстaнeш нeкo 
кo мaлтeнe трeбa дa прeживи и, кaдa сe нeгдje oбрaћaш, ниси вишe ни пoжeљaн. Aли 
ни тaдa сe рудaри нису прeдaли. Пoкушao сe oбнoвити рaд Рудникa, тaкo дa je тo дjeли-
мичнo успjeлo. Пoкрeнутa je првo прoизвoдњa, пa je тo oтпрeмљeнo у Смeдeрeвo. И дaн-
дaнaс ми je чуднo дa je уoпштe билo мoгућe дa рудa крeнe прeкo Tузлe, крoз Фeдeрaциjу, 
нa грaницу, дa дoђe дo Смeдeрeвa и тaкo. Meђутим, срeћa ниje дугo трajaлa, jeр je Рeпу-
бликa Србиja прoдaлa жeљeзaру ‘Смeдeрeвo’ нeкoj aмeричкoj фирми, кoja ниje жeљeлa 
нaшу руду. Нaстajу oпeт прoблeми, кojи сe зaвршe тaкo штo je фирмa ‘Aрсeлoр Mитaл’ 
купилa Рудник ‘Oмaрскa’ и нaстaвилa ту прoизвoдњу у jeднoм руднику. Хтиo бих рeћи дa 
сaм, у нoвoм прeдузeћу, ‘Aрсeлoр Mитaлу’, рaдиo свe дo пeнзиje, дo 2007. Фирмa Рудник 
‘Љубиja’ oциjeњeнa је кao jeднa oд бoљих фирми пo стручнoм знaњу, eлaну зa рaд итд. 
‘Aрцeлoр Митaл’ je, oнoликo кoликo сe мoглo, нaстaвиo трaдициjу кojу je имao Рудник 
‘Љубиja’, a тo je дa пoмaжe вртићe, рaзнe oргaнизaциje у Приjeдoру, спoртскe клубoвe, 
‘Књижeвнe сусрeтe нa Кoзaри› итд. Taкo дa, кaдa сe рaзмишљa o прeђeнoм путу, тo oт-
приликe дoђe ‘oд звиjeздa, у трњe, пa нaзaд’. Taкaв je тaj живoт рудaрски. Tрeбa имaти и 
срeћe, jeр ниje свe ни у знaњу. ”
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"Јесењи обичаји у Поткозарју", серијал Етно-друштва "Српски соколови Козаре"

Текст:  Мирјана Шодић/
Етно-друштво “Српски соколови 
Козаре”

Чланови Етно-друштва “Ср-
пски соколови Козаре”, 
Урије - Приједор, приказа-
ли су како је ручно брање и 
перушање кукуруза, у нека 
давна и љепша времена, 
био неизоставан друштве-
ни догађај који се везао за 
свако село. Данас се то све-
ло на народни обичај, пома-
ло заборављен, али и даље 
постоје средине у којима се 
ова традиција настоји поно-
во оживјети и сачувати од 
заборава. 

У селу Паланчиште, овај не-
свакидашњи догађај окупио 
је велики број берача и пе-
рушача, који су искористили 

лијеп јесењи дан да поново, 
као некад, на овакав начин 
беру и перушају кукурузе. 
Оно што данас комбајн одра-
ди за веома кратко врије-
ме, некада су вриједне руке 
пољопривредника радиле 
данима. Таква је ситуација и 
са брањем кукуруза, некада 
једним од најтежих послова 
на њиви. Без неколико ча-
шица добре ракије, не креће 
се на њиву. Јесен је, јутра су 
хладна, треба загријати орга-
низам на радну температуру. 
То су домаћини добро зна-
ли и некада, а знају и сада. 
А када се изашло на њиву, 
углавном се знала подјела 

посла. Жене беру кукуруз, 
а мушкарци сијеку и везују 
стабљике. На једној парце-

ли у селу Паланчиште, код 
породице Матијаш, већ у ју-
тарњим сатима затичемо до-
маћине и прве бераче. Прави 
се распоред, заузимају редо-
ви и почиње брање. Клипо-
ви од кукуруза се стављају у 
сепете и, тако напуњени, ис-

тресају у коњску запрегу. На 
брање кукуруза, као по тра-
дицији, први стижу кумови, 
након кумова стижу берачи 
из села, а домаћин и домаћи-
ца су задовољни одзивом 

пријатеља, комшија и родби-
не. Међу најстаријим берачи-
ма је Борислав Лајшић, који 
не крије задовољство што 
је омладина, заједно са ста-
ријима, дошла да испоштује 
брање кукуруза. Завршетком 
брања, кукуруз се одвози 

кући, односно у двориште на 
отвореном и, доласком мра-
ка, почиње перушање. По-
лако долазе перушачи, оку-
пља се родбина и пријатељи 
из сусједних села, сједају у 

круг око нагомилане хрпе и 
почиње перушање. Сам чин 
перушања био је друштвени 
догађај, на којем су се могле 
сазнати све важне информа-
ције из властитог или сусјед-
ног села, препричавали су се 
догађаји, збијале шале, било 
је и оговарања, а младићи 
су имали прилику и да на 
посебан начин изјаве љубав 
симпатији. Увијек се нашао 
неко ко ће веселити перуша-
че. У самом друштву је увијек 
било весело, то се дружило, 
то је била још већа прилика 
да се друже комшије. Није се 
гледало ко шта ради и како 
ради, битно је да су заједно. 

Тако је, дакле, било некада. 
Традиција у Поткозарју оп-
стаје захваљујући члановима 
Етно-друштва “Српски соко-
лови Козаре”, који истичу да 
ниједан посао није тежак, ако 
се ради у добром друштву. 

Тако ће и наставити. Видео-
пројекат “Јесењи обичаји у 
Поткозарју” финансирала је 
Градска управа Приједор.

ТРАДИЦИЈА РУЧНОГ БРАЊА КУКУРУЗА, ЧУВА СЕ И ДАНАС

Перушање окупило комшије 

Тако је било некада

Домаћин и домаћица први на њиви

Уз пјесму, почела берба кукуруза 

Пуна колица кукуруза 

Домаћин дочекује бераче 
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Текст:  Зоран Совиљ

Пoдручнo oдjeљeњe OШ 
„Дeсaнкa Maксимoвић“ у 
Дoњим Гaрeвцимa oргa-
низoвaлo je шкoлски бaзaр 
нa кojeм су учeници oд првoг 
дo пeтoг рaзрeдa пoкaзaли 
умиjeћe и крeaтивнoст у из-
рaди рaзних укрaсних прeд-

мeтa. Учeници кaжу дa су 
им вишeднeвнe припрeмe 
прeдстaвљaле лиjeпу зaбaву 
и дoдajу дa су срeтни штo je 
свe успjeшнo зaвршeнo. 
„Билo ми je зaбaвнo дa учe-
ствуjeм у изрaди укрaсa 
и нaкитa, кojи мoжe дa сe 
кoристи зa нoвoгoдишњe 
укрaшaвaњe“, кaжe учeницa 

петог разреда Aнђeлa Рустић. 
Њено мишљење дијели вр-
шњакиња Mиa Дaничић.
“Jaко сaм срeтнa штo имaмo 
oвaj бaзaр и штo je мнoгo 
људи ту. Нaшa учитeљицa 
нaм je дoстa пoмoглa, хвaлa 
joj нa тoмe. Дa би свe стигли, 
oвo смo припрeмaли oкo пeт 
дaнa”, истaклa je Миа. 

Зaдoвoљни су и рoдитeљи, 
кojи су, пoрeд учитeљицa, 
пoдржaвaли мaлишaнe у 
изрaди укрaсних прeдмeтa. 
Бojaнa Вуjчић имa дjeцу у 
првoм и трeћeм рaзрeду Oс-
нoвнe шкoлe “Дeсaнкa Maк-
симoвић” у Дoњим Гaрeв-
цимa и кaжe дa су oни и другa 
дjeцa сa пoсeбнoм рaдoшћу 
прихвaтили идejу дa сe oргa-
низуje шкoлски бaзaр.
“Oсjeћaм сe jaкo пoнoснo и 
дjeцa су сe бaш пoтрудилa 
дa свe нaпрaвe и дa тo будe 
лиjeпo и урeднo, дa сe финo 
излoжи”, кaжe Бojaнa.  
Бaзaр je биo прoдajнoг кaрaк-
тeрa, a прикупљeнa срeдст-
вa дoбрo ћe дoћи дa сe бaр 
мaлo пojaчa шкoлски буџeт. 
“Прaвили смo рaзни нaкит и 

укрaсe, a дjeцa су пoкaзaлa 
вeлику зaинтeрeсoвaнoст и 
крeaтивнoст. Диo прихoдa 
ићи ћe зa купoвину кoлицa 
Срђaну Дрaгићу, учeнику  2. 
рaзрeдa Eлeктрoтeхничкe 
шкoлe, кojи бoлуje oд ми-
шићнe дистрoфиje. Плaни-
рaмo прeд зимски рaспуст 
нeштo oргaнизoвaти и купити 
зa учeникe”, кaжe учитeљицa 
Ивaнa Дejaнoвић. 
Шкoлски бaзaр пo први пут 
је oргaнизoвaн oвe гoдинe, a 
с oбзирoм дa je свe прoшлo 
кaкo je зaмишљeнo, у OШ 
“Дeсaнкa Maксимoвић” у 
Дoњим Гaрeвцимa кaжу дa 
плaнирajу дa и у нaрeднoм 
пeриoду oргaнизуjу oвaквe 
мaнифeстaциje и дa тo 
пoстaнe трaдициja шкoлe. 

Текст:  Мирјана Шодић

У Машинској школи у Приједору у току 
је обука за ЦНЦ оператере за метал. 
Похађа је 14 полазника, међу којима 
су незапослени и запослени млади 
људи.  Како истичу, ова обука им је ве-
ома занимљива и спремни су да науче 
нешто ново што ће им бити од велике 
користи у будућности. 
“Највише ме је привукао рад на ЦНЦ 
машини, јер је јако занимљив. Ми-
слим да је овај посао, посао будућно-
сти. Зато имам воље да учим и обука 
је добра. Професори се труде да нам 
објасне оно што нам није јасно”, рекла 
је Крстина Кукољ, полазница обуке. 
Ријеч је о пројекту “Креирање и из-
вођење програма обуке и преквали-
фикације према актуелној потражњи 

на тржишту рада”, који спроводи Раз-
војна агенција «ПРЕДА» у сарадњи 
са Машинском школом. Обука је бес-
платна, а организује се два пута сед-
мично, у неколико група. Четвртком је 
теоретска, а понедјељком практична 
настава.
“Када је ријеч о раду на ЦНЦ машини 
за метал, трудимо се да им пренесе-
мо онај ниво знања како би савладали 
пуштање програма, односно одмје-
равање алата и обратка. Да стекну 
основно знање на ЦНЦ машини за ме-
тал”, рекао је Миле Вајкић, професор 
машинске групе предмета. 
Овај пројекат је финансирао Град При-
једор са 45.000 КМ. Недавно су уруче-
не дипломе за седам полазника који 
су успјешно завршили обуку за ЦНЦ 
оператере за дрво.

У МАШИНСКОЈ ШКОЛИ 
ОБУКА ЗА ЦНЦ ОПЕРАТЕРЕ 

ЗА МЕТАЛ 

Шкoлски бaзaр у Дoњим Гaрeвцимa

ДИO СРEДСTAВA ИДE У 
ХУMAНИTAРНE СВРХE

Укрaси и нaкит зa нoвoгoдишњу чaрoлиjу

Текст:  Бојана Мајсторовић

У Храму Свете Тројице, прву суб-
оту Божићног поста, након слу-
жења Свете литургије причестили 
су се ученици основних и средњих 
школа. За неке од њих, ово је био 
први пост и причешће, док има и 
оних који годинама поштују пра-
вославне обичаје. Протонамјес-
ник Драган Хрваћанин позвао је, 
током бесједе, најмлађе да долазе 
у цркву када год могу. Подсјетио је 
и на ријечи Хиста: “Пустите дјецу 
нека долазе к мени и не браните 
им, јер је таквих Царство Небеско“.
„Као што смо и најавили, прву суб-
оту Божичног поста посветили смо 
основцима и средњошколцима. 

Служили смо литургију посебно 
за њих и причестили их. И као што 
смо очекивали, пуна је црква дје-
це. Пуно нам је срце када можемо 
да дочекамо велики број дјеце у 
цркви, да посте прије свега и оно 
што је најважније, да се причесте, 
да се сједине са самим собом и 
Господом Богом. Радује се, као 
што кажу, и небо, а ево и ми овдје 
на земљи када можемо да при-
ступимо Светој тајни причешћа 
у великом броју, посебно наши 
најмлађи“, изјавио је Хрваћанин 
за “Козарски вјесник”. Након  при-
чешћа, најмлађи вјерници су, уз 
послужење и разговор, наставили 
дружење у парохијској сали.

У ХРАМУ СВЕТЕ ТРОЈИЦЕ 
ПРИЧЕСТИЛИ СЕ УЧЕНИЦИ
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Текст:  Гордана Каурин

Да би знао куда идеш, мо-
раш знати одакле долазиш, 
каже стара народна посло-
вица. Културна баштина дио 
је наших живота, а њена об-
нова, чување и преношење 
обичаја и знања на нове 
генерације, обликује будућ-
ност свијета. 
Свијест о културној баштини 
дио је наших живота, а град 
на Сани обилује богатом кул-
турном баштином. Док се 
културном баштином баве 
музеји, живом се баве кул-
турно-умјетничка друштва, 
занатлије, везиље и сви они 
који настоје старе обичаје и 
занате сачувати од заборава.
Марија Радаковић, музејски 
савјетник и етнолог, каже да 
културна баштина не обухва-
та само ношњу и игре, него и 
знања и умијећа које имају 
мушкарци и жене било које 
врсте заната.
„Требало би уложити много 
више напора, рецимо да се 
факултативно уведе у школе 
да дјевојчице и д јечаци на-
уче неки од заната, јер сва 
знања која посједујемо, ни-
кад не зна човјек када ће му 
устребати и кад ће му добро 
доћи. Има и нематеријал-
на баштина, а то су знања и 
умијећа која се најлакше из-
губе. Неке од њих, попут ојка-
че и ћирилице, ја сам канди-

довала за нашу националну 
листу нематеријалне башти-
не“, наводи Радаковићева.
Од свих збирки које посједује 
Народна библиотека „Ћири-
ло и Методије“, посебно из-
двајају Завичајну збирку, 
а као матична уста-
нова дужни су да 
п р и к у п љ а ј у 
сву грађу 
која се 
о д н о -
си на 
п р и -
ј е -

д о р -
с к у 
регију и 
трајно је 
чувају. Сва 
грађа може да 
се користи само у 
простору Градске чи-

таонице. Укратко,  сакупља се 
све оно што издају завичајни 
ствараоци. Ова библиотека 
посједује и два веома важ-
на легата, те старе и ријетке 

књиге.
Ведрана Тошић, библиоте-
кар НБ „Ћирило и Методије“, 
истиче да први легат броји 
око 900 јединица, односно 
900 књига, а  у питању је ле-

гат Драгутина Митрино-
вића.

„Значајан дио 
књига је у скло-

пу тог легата 
објављен, 

односно 
штам -

п а н 

крајем 
19. вије-

ка. Ту има 
доста књига 

које су писане 
готичким писмом, 

затим на разним стра-

ним језицима и заиста имамо 
богат фонд. Други наш легат 
је легат др Васе Предојевића 
који броји нешто око 370 је-
диница. Треба споменути 
фонд старих и ријетких књига 
које чувамо и проширујемо 
колико нам могућности до-
звољавају, а тренутно броји 
нешто мање од 300 књига“, 
каже Тошићева.
Директор приједорске Гале-
рије „Сретен Стојановић“ Бо-
рис Еремић каже да културна 
баштина, односно културно 
наслијеђе само по себи гово-
ри да смо то наслиједили од 
неког, а да је наша дужност 
да то чувамо.
„Из мог угла сликара, могу 
да кажем да Приједор има 
велику културну баштину, 
односно наслијеђе још од 
Тодора Швракића, Пере По-
повића, куће Митриновића, 
Сретена Стојановића, по 
коме галерија и носи име. 
Нама је дата у аманет једна 
велика енергија и традиција. 
Дужни смо, а ја посљедњих 
20 година свим својим ресур-
сима и људским и умјетнич-
ким, радим управо на томе 
да то очувам и промовишем. 
Важно је да промовишемо и 
ревалоризујемо те вриједно-
сти, јер су оне нека од глав-
них обиљежја града Приједо-
ра“, рекао је Еремић.

КУЛТУРНУ БАШТИНУ ЧУВАТИ ЗА НОВЕ НАРАШТАЈЕ 

Текст:  Гордана Каурин

У Музеју Козаре отворена 
је изложба „Пејзажи“, 
ауторке Ангелине Вукосав. 
Ова умјетница тренутно је 
на докторским студијама 
у Новом Саду, а ради као 
руководилац и организатор 
ликовног програма Галерије 
Центра за културу „Небојша 
Глоговац“ у Невесињу.

Представљени су пејзажи 
и то цртежи рађени 
комбинованим техникама 
различитих врста оловака, 
а у колористичким сликама 
кориштене су акрилне 
боје, оловке у боји. Ово је 
16. самостална изложба 
херцеговачке умјетнице.
„Изложба је значајна због 
тога што су овдје приказани 

радови из три циклуса. 
На неки начин можда и 
ретроспективно, јер је по 
први пут све то обједињено, 
од прве серије која је 
црно-бијела, друге која је 
колористичка, до треће 
која је импресионистичка“, 
навела је Вукосав.
Каталог за изложбу радио 
је академски сликар Алекса 
Милић, који је рекао да 

га први поглед на радове 
Ангелине Вукосав враћа 
на ријечи мајстора цртежа 
Доминика Енгра: „У цртању 
нека вам стил буде чист, али 
храбар. Чисто и смјело, то је 
цртеж, то је умјетност“. 
Директорица Музеја Козаре 

Драгана Мамић истакла је 
да је ово посљедња изложба 
у овогодишњој излагачкој 
сезони, те да ова установа 
има бројне планове за 

наступајућу годину.
„У наредној години имамо 
различите планове и већ до-
говорене неке изложбе које 
су веома значајне за Музеј 
Козаре и сарадњу са другим 
институцијама на нивоу 
Републике Српске, БиХ, 

али исто тако и региона“, 
изјавила је Мамићева.
Изложба ће бити отворена 
до 4. јануара.   

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА "ПЕЈЗАЖИ"
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Рукометаши ОРК “При-
једор” у посљедњем 
колу одиграли су од-
личну утакмицу против 
јако добре младе екипе 
“Борца” из Бањалуке. 
Прво полувријеме про-
текло је у изједначеној 
борби и резултату. На 
полувремену је било 
16:15 за домаћина. На 

почетку другог полувре-
мена, домаћи рукоме-
таши одлазе на плус 4 
и до краја утакмице су 
сачували стечену пред-
ност. Стандардно добар 
био је голман Крагуљ са 
19 одбрана, а од стрије-
лаца најрасположенији 
су били Ђаковић са 14 
голова, Стевандић 5, 

Миљуш 4, Давидовић 3, 
Тубин 3 и Новаковић 3. 
“Једна од најзрелијих и 
најбољих партија наших 
рукометаша ове сезоне. 
Сви играчи су дали свој 
допринос заслуженој 
побједи”, навели су из 
ОРК “Приједор”. 

ПОБЈЕДА ОРК "ПРИЈЕДОР" У 
ПОСЉЕДЊЕМ КОЛУ 

Бањалучки “Партизан 
Грејв” поражен је од 
приједорских “Хан-
терса” резултатом 
76:89. Ова утакмица 
одиграна је у окви-
ру Друге лиге запад 
РС. Приједорским ко-
шаркашима побједа у 
гостима уљепшала је 
слављенички викенд. 
Наиме, Кошаркашки 
клуб “Хантерс” про-
славио је 17 година 
постојања и рада.

 "ХАНТЕРСИ" БОЉИ ОД  
"ПАРТИЗАНА ГРЕЈВ"

Кошаркаши “Леотара” побиједили су екипу приједорског „Спартака” на 
домаћем терену резултатом 85:71. По четвртинама је било 24:14, 23:25, 
16:18, 21:14. При-
једорски кошарка-
ши били су брзи, 
упорни и храбро 
су се борили до за-
дње секунде, али, 
нажалост, нису 
успјели побиједи-
ти у гостима у Тре-
бињу. Ова утак-
мица одиграна је 
у оквиру 9. кола 
Првенства БиХ за 
кошаркаше.

КОШАРКАШИ "СПАРТАКА" 
ИЗГУБИЛИ ОД "ЛЕОТАРА"

Протеклог викенда, у 
Градишци је игран први 
круг куглашких квали-
фикација у појединач-
ној конкуренцији за 
сениоре на нивоу Ре-
публике Српске. Из Ку-
глашког клуба „Рудар“ 
Приједор било је при-
јављено 10 играча из 
обје сениорске екипе 
и три играча из омла-
динског погона. Нове 
куглашке наде „Руда-
ра“ Матија Стијак (535), 
Марко Мајкић (502) и 
Давид Родић (499) уче-
ствовали су у квалифи-

кацијама и стекли ново 
велико искуство иг-
рајући поред најбољих 
куглаша Републике Ср-
пске. Међу 24 играча 
који су прошли у други 
круг квалификација, пе-
торица су из КК „Рудар“ 
Приједор, а то су Си-
ниша Кнежевић (609), 
Ђорђе Паштар (607), 
Младен Мартић (606), 
Миодраг Тркља (601) и 
Зоран Црномарковић 
са 583 оборена чуња.
Они ће заједно са пре-
осталих 19 квалифи-
кованих у суботу, 16. 

децембра, у  куглани 
у Приједору наставити 
други круг квалифика-
ција послије којег ће 
дванаест најбоље пла-
сираних играти трећи 
финални круг у Брчком, 
гдје ће се сазнати ко-
начан поредак у поје-
диначној мушкој као 
и женској конкурен-
цији, гдје ће се наћи и 
двије Приједорчанке, 
Дубравка Предојевић 
и Наташа Рујевић, које 
ове сезоне наступају за 
екипу бањалучког „Ка-
стела“.
Сљедећи викенд у Аре-
ни „Бакарни“ у Брчком 
играће се квалифи-
кације купа Републи-
ке Српске. Обје екипе 
„Рудара“ учествоваће у 
овим квалификацијама. 
Најбоље четири екипе 
избориће пласман у 
финале које ће се одиг-
рати у јануару у Градиш-
ци.

"РУДАРЕВА" ВИЗА ЗА БУДУЋНОСТ

Нове куглашке наде: Стијак, Родић и Мајкић

Текст:  Мирјана Шодић

Планинарско друштво "Кле-
ковача" од давне 1953. го-
дине окупља заљубљенике 
у природу, здрав живот и 
планинарење. Вриједан ју-
билеј, 70 година постојања 
и рада, обиљежили су низом 
активности и свечаном ака-
демијом.
Марко Сарић члан је овог 
планинарског друштва преко 
20 година, за које каже да је 
његова друга породица. 
“За мене је ово веома посе-
бан дан, учествовати у ор-
ганизацији обиљежавања 
вриједног јубилеја, а са дру-
ге стране и емотивно. Прије 
мене, много чланова моје 
породице било је у овом 
друштву, стриц ми је био 
секретар до рата. Драго ми 
је, када погледам пуну салу 

Кина ‘Козара’ видим колико 
људи у овом граду воли пла-
нинарење”, рекао је Сарић.
Приједорско планинарско 
друштво једно је од најтро-
фејнијих планинарских 
друштава у Републици Ср-
пској по освојеним планин-
ским врховима на простору 
бивше Југославије, Европе 
и свијета, те највишим при-
знањима планинарских саве-
за. Кроз ово друштво прошло 
је 10.000 планинара, а данас 
броји преко 170 чланова.
"Наши планинари годишње 
организују преко 20 излета, 
што на Козари, што на дру-
гим планинама у Хрватској, 
Словенији, Србији… Нека-
да се усуде да иду и даље. 
Наши планинари су за ових 
70 година били на врховима 
многих планина у Америци, 
Африци, Азији, Европи. Били 

су на висинама преко 6.000 
метара, а то су свакако завид-
ни резултати. Највећи број 
наших чланова су љубитељи 
природе", истакао је Драган 
Ромчевић, предсједник Пла-

нинарског друштва "Клеко-
вача".
Планинарско друштво "Кле-
ковача" понос је града Прије-
дора, истакао је градоначел-
ник Слободан Јавор. 

"У овом друштву влада по-
родична атмосфера која се 
преноси са генерације на 
генерацију. Радује ме то 
што су људи који руководе 
овим друштвом препознати 
у локалној заједници и који 
првенствено воде рачуна о 
заштити животне средине. 
За мене лично и као градона-
челника, то је веома значај-
но. Зато сам ту са њима, да 
им пружим подршку и да им 
честитам јубилеј, 70 година 
постојања и рада", рекао је 
Јавор.
На свечаној академији при-
казан је филм "Људи од пла-
нине", а у плану је и израда 
монографије Друштва. У Пла-
нинарском друштву "Клеко-
вача" позивају младе људе 
да им се придруже у њихо-
вим походима.

ПЛАНИНАРСКО ДРУШТВО "КЛЕКОВАЧА" 
ОБИЉЕЖИЛО 70 ГОДИНА ПОСТОЈАЊА И РАДА 

Са свечане академије 
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ДРУГО ОБАВЈЕШТЕЊЕ ЗА ЈАВНОСТ
О ИЗЛАГАЊУ НАЦРТА ПЛАНА НА ЈАВНИ УВИД

          Обавјештава се јавност да се излаже на јавни увид 

НАЦРТ ИЗМЈЕНЕ ДИЈЕЛА РЕГУЛАЦИОНОГ ПЛАНА 
ЗОНЕ УЗ МАГИСТРАЛНИ ПУТ М15 ПРИЈЕДОР - 
КОЗАРСКА ДУБИЦА И ДИЈЕЛА НАСЕЉА УРИЈЕ

Нацрт плана биће изложен на јавни увид у:

 • просторијама Градске управе Града Приједора (улаз за стран-
ке, просторије Одјељења за просторно уређење, други спрат)
 • просторијама стручне организације ЈП „Завод за изградњу гра-
да“ Приједор, ул. Милоша Обреновића 18Ц (хол на првом спрату)
 • просторијама канцеларије Приједор II у улици 1. Крајишке 
бригаде 3, обавља послове МЗ-а: Приједор 2, Божићи, “Др Младен Стоја-
новић” Паланчиште, Горњи Јеловац, Горњи Орловци, Доња Пухарска и 
Чиркин Поље.

 Нацрт плана може се погледати сваки радни дан осим суботе, 
недjеље и државних празника у времену од 8 до 15 часова у периоду  од 
24.11.2023. године до 24.12.2023. године.

 Нацрт плана биће објављен и на web site-у Града Приједора, 
www.prijedorgrad.org. Такође, у канцеларији бр. 55 Одјељења за простор-
но уређење Градске управе и у просторијама могу се добити и усмена 
тумачења изложеног материјала Нацрта плана. 
 За вријеме трајања јавног увида, тј. све до 24.12.2023. године 
свако физичко и правно лице може дати мишљење, примједбе и пријед-
логе на материјал Нацрта и то: 
 - уписом у Књиге примједби које ће се налазити у просторијама 
у којима ће Нацрт плана бити изложен 
 - доставити у форми дописа Одјељењу за просторно уређење 
Градске управе Града Приједор или на e-mail prostorno@prijedorgrad.org

Одјељење за просторно уређење

Дана 12.12.2023. навршава се друга тужна година 
од смрти нашег оца и дједа

БОЖИДАРА БАЈИЋА
(1946 - 2021)

Драги наш тата и дједа, прође друга тужна година 
откако ниси са нама. Много нам недостајеш. 
Успомена на тебе никад неће умријети и нестати. 
Чувамо те од заборава у нашим срцима.
Твоја кћерка Ема са породицом. 18569

У суботу 9.12.2023. навршавају се двије 
године од смрти супруге, мајке и баке

ДРАГИЦЕ МИКАНОВИЋ

Тог дана посјетит ћемо њен гроб 
те позивамо родбину, пријатеље и 
комшије да нам се придруже.
Породица Микановић.

18573

Дана 11.12.2023. навршавају се двије 
године од изненадне смрти нашег супруга, 

оца и дједа

ДРАШКА ТОШИЋА
(1952 - 2021)

Драги наш, дан за даном, па тако и годи-
на за годином, и ево прође не једна већ 
двије како више ниси са нама. Али зау-
вијек живиш у нашим срцима и мислима. 
Почивај у миру.
Твоји: супруга Душанка, син Тихомир, 
кћерке Тијана и Дијана са породицама.

18570

Дана 30.11.2023. напустио нас је наш

МИЋО (Бранка) МИЛОШЕВИЋ
(1956 - 2023)

Ожалошћени: супруга Јорданка, кћерка 
Јелена, зет Далибор, унучад Мартина и 
Стефан.
Овом приликом се захваљујемо свима који су у тим тешким тренуцима 
били са нама.

18572

Дана 18.12.2023. 
навршавају се 24 године 

од смрти наше мајке, 
баке и прабаке

СТОЈКЕ - СТОЈЕ
 ВЕКИЋ

из Градине
(1933 - 1999)

Хвала ти за сву љубав коју си нам пружила. 
Заувијек ћеш остати у срцима и мислима оних 
који те воле.
Твоја дјеца.

18527

ФОТОГРАФИЈЕ
ЧИТУЉА ЧУВАМО

40 ДАНА

ПРИЈЕДОРСКИ 
ИНФОРМАТОР

ХИТНЕ СЛУЖБЕ 
Пoлициja
Хитнa пoмoћ
Вaтрoгaсци
Информације
Тачно вријеме
САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица
АМСЈ ПД
Жељезничка станица
Аeрoдрoм Урије
КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА
Водовод 
Топлана
Електродистрибуција
Кoмунaлнe услугe
УСТАНОВЕ
Библиотека
Позориште
Музеј
Галерија
Метеоролошка станица 
Кино “Козара” 
Градска читаоница 
Суд
ЗДРАВСТВО
Дом здравља
Болница
АПОТЕКЕ
Апотека Козара
Апотека 16. Мај
Апотека Медикус
Апотека Урије
МЕДИЈИ
РTРС ИTЦ Приjeдoр
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
Рaдиo Приjeдoр
TВ Приjeдoр 
"FREE" рaдиo
ТУРИЗАМ
Туристичка 
организација Приједор
Хотел Приједор
Мотел "Le Pont"
Ресторан "Papa Joe"
Ресторан Европа
Ресторан Рибарска прича
УСТАНОВЕ
Метеоролошка станица
Пошта Приједор
Основни Суд
Дјечији вртић "Радост"
Дом пензионера
Центар за социјални рад

122
124
123

1185
125

052/240-150
052/212-040
052/211-021
052/236/429

052/236-600
052/231-779
052/233-031
052/237-177

052/211-324
052/211-116 
052/211-334 
052/213-305 
052/232-285
052/211-258
052/211-477
052/211-420

052/231-288
052/238-411

052/231-202
052/242-860
052/234-160
052/239-130

052/240-200
052/232-863
052/911-822
052/211-239
052/233-303

052/243-030

052/234-220
052/234-788
052/214-494
052/333-123
052/325-510

052/232-285
052/233-980
052/211-420
052/243-020
052/233-750
052/231-967



8. децембар 2023.ЧИТУЉЕ 15.www.kozarski.com

У суботу, 9.12.2023. навршава се 40 
дана од смрти нашег драгог супруга, 

оца и деде

СТРАТИМИР (ЗДРАВКА) 
ПОПОВИЋ

(1938 - 2023)
Поносни смо што смо те имали, 

недостајеш нам много.
Парастос ће се обавити у 11 часова на 
градском гробљу, позивамо родбину 
и пријатеље да нам се придруже.
Ожалошћена породица.

18571

Тужно сјећање

Мира и Александар Савић

18566

РАНКО 
САВИЋ

(1944 - 2020)

ДУШИЦА 
САВИЋ

(1950 - 2021)

Тужно сјећање

С љубављу и поштовањем што 
смо вас имали, чувамо успомену 
на вас, вашу доброту и љубав.
Знали сте колико вас волимо, али 
не знате колико нам недостајете.
Кћерка Данијела, зет Александар, 
унуке Анастасија и Александра.

18566

РАНКО 
САВИЋ

(2020 - 2023)

ДУШИЦА 
САВИЋ

(2021 - 2023)

Дана 10.12.2023. навршава се 31 година 
од погибије мога јединога брата

ПРЕДРАГА ВУКОЈЕВИЋА
Рођен 8.3.1973. у Санском Мосту

Дуге и тешке су године живјети без тебе, 
брате. Пуно сам те вољела и никада 
нисам пребољела.
Твоја једина сестра Биљана с породицом.

18568

Дана 10.12.2023. навршава се 31 година 
од погибије мога сина

ПРЕДРАГА ВУКОЈЕВИЋА
Рођен 8.3.1973. у Санском Мосту

Велика је туга и бол у срцу мом, како 
изгуби сина мога.
Твоја мајка Радојка Вукојевић.

18568

Дана 10.12.2023. навршава се десет 
година од смрти супруга, оца и дједа

БОШКА ТОПИЋА
Прошла је још једна најтужнија година 
без тебе, проћи ће их баш много, 
али твоја бескрајна љубав, доброта 
и племенитост неће никада. Био си и 
остао наш највећи понос. Заувијек твоји 
најмилији: супруга Вука, син Млађен, 
кћерке Гордана и Божана, те твоја 
унучад.

18544

Заувијек ћемо вас носити у нашим 
срцима.

Ваши синови Дејан и Борис са 
породицама.

18574

Дана 12. 
децембра 2023. 

навршава се 
тужна година од 
смрти нашег оца

ТОМИСЛАВ 
КОЈИЋ

(1954 - 2022)

АНКА 
КОЈИЋ

(1958 - 2021)

In memoriam

СТЕВО (Пере) МАРЈАНОВИЋ
(10.12.1973 - 10.12.2023)

Породица.
18567

ЉИЉА ХРАСТЕК
(1952 - 2021)

Нашој вољеној навршава се деветог децем-
бра година откако нас је напустила. Вријеме 
тече и чини своје, а сјећање на твоју љубав и доброту остаје као вјеран 
пратилац успомена на тебе.
Воли те твоја тетка Винка са породицом. 133/23

Сјећање на драгу 
мајку
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Текст:  КВ

Каратисти “Шодана” освојили су злато и сребро 
на 4. Међународном карате купу “Српска опен 
2023”, који је одржан у Зворнику у организацији 
Карате савеза Републике Српске.
“У веома јакој конкуренцији, наши спортисти 
постигли су сјајне резултате. Данило Станко-
вић освојио је сребрну медаљу, а Вук Вукић у 
конкуренцији кадета златну медаљу. Финал-
ни меч био је веома тежак, јер је пред собом 
имао противника, који је освајач медаља са ре-
публичких, државних и балканских такмичења. 
Захваљујући доброј физичкој и психичкој при-
преми, Вук се окитио златном медаљом”, са-
општили су из “Шодана” за “Козарски вјесник”. 
Додају да је на основу информација свих учес-
ника, овај меч и био меч турнира.
“Сергеј Новаковић овај пут, иако је био доми-
нантан, у задњим тренуцима изгубио је меч за 
бронзану медаљу”, наводе из овог клуба. 

ВУКИЋУ ЗЛАТО, 
СТАНКОВИЋУ СРЕБРО НА 
"СРПСКА ОПЕНУ 2023."

На такмичењу “Еx-ЈУ опен 2023.“ у Београду, 
учествовало је троје спортиста Теквондо клуба 
“Љубија” и нико није остао без медаље. Сре-
бро је освојио Андреј Тимарац, а бронзу Софија 
Вукотић и Неџла Мушић. У јакој конкуренцији, 
било је 507 такмичара из 49 клубова и седам 
земаља.

СРЕБРО И ДВИЈЕ БРОНЗЕ 
"ЉУБИЈИ"

Текст:  Зоран Совиљ

Нaкoн успjeшнe сeзoнe и дo-
брих рeзултaтa, пaдoбрaнци 
Aeрo-клубa „Приjeдoр“ учeст-
вoвaли су у финaлу Свjeтскoг 
пaдoбaнскoг купa, кojи je 
oдржaн у Дубaију. Трoшкoвe 
aвиoнских кaрaтa и кoтизaциje 
снoсилa je Грaдскa упрaвa, a уз 
oдрeђeн пoпуст, тaкмичaри су 
сaми плaтили смjeштaj. Вoђa 
eкипe биo je Синишa Вуjaкoвић, 
прeдсjeдник Клубa и дугoгo-
дишњи тaкмичaр, кojи истичe 
дa je oдлaзaк нa Свjeтски куп 
истoриjски дoгaђaj зa приjeдoр-
скo пaдoбрaнствo. 

„Билo je 28 eкипa, ми смo зaузe-
ли 23. мjeстo и oстaвили пeт 
eкипa изa сeбe. Дa бистe лaкшe 
мoгли дa врeднуjeтe тe нaшe 
рeзултaтe кojи нe дjeлуjу бoгз-
нa кaкo спeктaкулaрнo нa први 
пoглeд, дa кaжeм дa су прoфe-
сиoнaлнe вojнe eкипe билe нaшa 
кoнкурeнциja, штo знaчи eкипe 
кoje сe пaдoбрaнствoм бaвe кao 
прoфeсиjoм. Кoнкурeнциja су 
нaм билe и рeпрeзeнтaциja нaјja-
чих пaдoбрaнских нaциja свиjeтa 
и сaмo нeкoликo клупских eки-
пa. Нaши кoнкурeнти су имaли 
вишe oд дeсeт хиљaдa скoкoвa. 
Пoрeђeњa рaди, aмeрич-
кa рeпрeзeнтaтивкa је имaла 
22.000 скoкoвa, a нaшa кoмплeт-
нa  eкипa oкo 16.000. Oнa сaмa 
имa шeст хиљaдa скoкoвa вишe 
oд свих нaс зajeднo. Пoрeд тoгa, 
нисмo сe снaшли, jeр смo први 

пут скaкaли пoрeд нeбoдeрa 
висoких близу 80 спрaтoвa, нa 
врху бaзeн, прoлaзимo, људи 
нaм мaшу и зову нa пићe. Прeкo 
тих нeбoдeрa вjeтaр прaви вeли-
кe турбулeнциje пa купoлa пaдo-
брaнa у нeким трeнуцимa будe 
нeупрaвљивa и бaцa тe лиjeвo-
дeснo кao лист нa вjeтру“, наво-
ди Вујаковић. 
Нa другoм тaкмичeњу, пoje-
динaчнoм скaкaњу нa циљ, си-
туaциja je билa пoтпунo другa-
чиja и приjeдoрски пaдoбрaнци 
су сe зaдoвoљни врaтили у рoд-
ни грaд.
„Нajбoљи рeзултaт кojи je нeкa 
eкипa кoja пoтичe сa Бaлкaнa 
икaд пoстиглa нa звaничнoм 
тaкмичeњу у пojeдинaчнoм 

скaкaњу нa циљ je 66 центиме-
тара  укупнo пoслиje oсaм тур-
нусa рeпрeзeнтaциje Србиje нa 
Eврoпскoм првeнству у Пoдгoри-
ци 2017. гoдинe. Mи смo нaпрa-
вили рeзултaт oд 55 центимета-
ра, штo знaчи дa je тo нajбoљи 
бaлкaнски рeзултaт. Биo je тo 
чeтврти рeзултaт у кoнкурeнциjи 
oд 19 eкипa из 21 зeмљe сa свих 
кoнтинeнaтa. Нa тaj рeзултaт смo 
пoнoсни и бoрaвaк у Дубaију 
ћeмo пaмтити пo тoмe“, кaжe 
Вуjaкoвић. 
Пo рeдoсљeду скaкaњa пaдo-
брaнaцa Aeрo-клубa „Приjeдoр“ 
у Дубaију су нaступили Бoрислaв 
Ивeтић, Дрaшкo Лajић, Гoрaн 
Стojaнoвић, Синишa Вуjaкoвић и 
Aлeксaндaр Цвeткoвић. 

Приjeдoрски пaдoбрaнци учeствoвaли нa Свjeтскoм купу у Дубaију

НAJБOЉИ БAЛКAНСКИ РEЗУЛTAT У 
ПOJEДИНAЧНOM СКAКAЊУ НA ЦИЉ

Eкипa Aeрo-клубa „Приjeдoр“


